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بازار ارزان انیمیشن
در رابطه با ساخت و تولید انیمیشن اگر 
بخواهیم در چرخه ای بسته، فقط تولید و 
مصرف داخلی داشته باشیم نهایتا به بن 

بست می رسیم

 بررسی وضعیت کادر پزشکی 
در بخش خصوصی:

کمبود خصوصی
گمانه زنی ها از رقابت های جام ملت های 

2027 ادامه دارد

از شوخی تا واقعیت 
یک میزبانی

ادبیات فارسی مترجم بزرگش
 را از دست داد؛

مردی که زندگی را به 
جاودانگی ترجمه کرد

تحلیل روز

گزارش ویژه

در این شماره می خوانید
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شماره 679 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان
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 اصلاح واحد پولی کشور زیر ذره بین اقتصادی صبح امروز؛

صفرهای رانده شده
با حذف چهار صفر، واحد پول ایران از ریال به تومان تغییر کرد
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خ طرح اصلاح قانون انتخابات به 
شایسته گزینی کمک می کند

گرمابی: مطمئنا طرح اصلاح قانون انتخابات به 
شایته گزینی در انتخابات های آینده کمک می کند

حمید گرمابی، گفت: روح کلی طرح این بود که در طی انتخابات ها شــورای نگهبان 
به نتیجه عدم صلاحیت در مورد یک داوطلب می رســید و آن داوطلب را رد می کرد 
و داوطلب امکان اینکه در جریان ریز قضایا قرار بگیرد که چرا و به چه جرم و دلیلی 
رد شده است، قرار نمی گرفت و به خصوص این مساله در انتخابات اخیر کمی بیشتر 

جلوه داشت.
نماینده مردم نیشــابور در مجلس شورای اسلامی در خصوص مصوبه مجلس برای 
اصلاح قانون انتخابات افزود: این مســاله برای عده قابل توجهی از نمایندگان یک 
مشکل بود که اگر هم کسی جرمی کرده است باید آن جرم مشخص، روشن و شفاف 
به او گفته شــود و فرصت دفاع به او داده شود، در مجموع روح کلی طرح این است 
که اگر کســی قرار است مورد عدم صلاحیت و یا رد صلاحیت قرار بگیرد دلایل به 

صورت روشن به او گفته شود و فرصت دفاع از خود به او داده شود.
گرمابی با اشــاره به طولانی تر شدن بازه بررسی صلاحیت ها در طرح اصلاح قانون 
انتخابات تصریح کرد: با توجه به اینکه شاید در فرصت کم انتخابات زمان کافی برای 
بررســی  داوطلبان وجود نداشته باشــد و هر زمان که فشردگی کارها اتفاق می افتد 
امکان اشــتباه نیز وجود دارد بنابراین این فرصت جبران اشــتباه لحاظ شده است تا 
اگر کسی تایید صلاحیت نمی شــود توجیه شود و اگر اشتباهی رخ داده است امکان 

اصلاح اشتباه وجود داشته باشد.
نماینده مردم نیشــابور در مجلس شورای اســلامی در خصوص لزوم ارائه گزارش 
توسط مراجع چهارگانه قانونی در مورد داوطلبان انتخابات، بیان کرد: در بررسی هایی 
کــه برای صلاحیت داوطلب انجام می شــود معمولا از جایی غیــر از مراجع قانونی 
یعنی شــاهدان محلی نیز سوال می شود که مســائلی ممکن است وجود داشته باشد 
که اشــتباهی در گزارش صورت بگیرد یا حتی خــدای نکرده عمد و غرضی در کار 
باشــد به همین دلیل در این اصلاحیه آمد که فقط دلایل و گزارش مراجع چهارگانه 
قانونی یعنی وزارت اطلاعات، دادســتانی، سازمان ثبت احوال و نیروی انتظامی مورد 
اســتناد قرار بگیرد و آن ها هــم باید به ازای گزارش هایی کــه می دهند، جوابگو و 

پاسخگو باشند.
گرمابی درمورد تاثیر این طــرح بر کیفیت انتخابات های آینده عنوان کرد: این طرح 
باید ابتدا طبق روال قانونی توســط شورای نگهبان تایید شود و اگر تایید کنند مسلما 
این طرح در جهت بهبود شــرایط انتخابات است و قطعا این مساله کمک می کند تا 
افراد شایســته تری از طریق انتخابات به مقامات مختلف جمهوری اســلامی ایران 

برسند و قطعا افراد شایسته تر بیشتر می توانند به توسعه کشور کمک کنند.
وی اضافه کرد: تمام تلاش طراحان و رای بالای این طرح در مجلس در این جهت 
اســت که یک زمانی افراد شایسته ای نباشند که به خاطر مشکلاتی که وجود دارد از 
گردونه رقابت خارج شوند و کشور و مردم از خدمات آن ها محروم شوند. مطمئنا این 
طرح به شایســته گزینی در انتخابات آینده کمک می کند تا افراد شایسته  بیشتری از 

طریق انتخابات ها برگزیده شوند.
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دوران افول ترامپ
علی روعنگران

رئیس  ترامپ  دونالد 
آمریــکا  جمهــور 
رقم  چند  به  همواره 
ارقام  ســایر  از  بیش 
نشــان می دهد:  توجه 
ارقــام اشــتغال، بازار 
نظرسنجی ها.  و  سهام 
این  اواخر،  همیــن  تا 
ســه رقم همیشــه در 
توئیت هــای  بعضــی 
ترامپ وجود داشــت؛ تا اینکه کرونا آمد 
و همــه چیــز را عوض کرد. با شــیوع 
ویــروس جدید کرونــا )کووید-19( در 
آمریکا، نرخ بیکاری به شــدت افزایش 
بازار های ســهام متضرر شدند.  یافت و 
در پــی افت اقتصاد آمریــکا، محبوبیت 
ترامپ نیز کاهش یافت. نظرســنجی ها 
نشان می دهند که حالا محبوبیت بایدن 
از ترامپ بیشــتر شده است. وبگاه »ریل 
کلیر پالتیکس« که نتایج نظرسنجی های 
متعددی را منتشــر می کنــد، به تازگی 
نتایج هشــت نظرسنجی بزرگ را درباره 
محبوبیت ترامپ و بایدن منتشــر کرد. 
فقــط در یــک نظرســنجی، ترامپ و 
بایدن محبوبیت یکسانی دارند. در همه 
نظرســنجی های دیگر، ترامپ از بایدن 
عقب افتاده اســت. این نظرســنجی ها 
توســط رســانه های معروفــی ماننــد 
اکونومیست، یو اس ای تودی، هیل، ان 
بی سی نیوز، وال اســتریت ژورنال و... 
انجام شده اند. همچنین یک نظرسنجی 
مشــترک رویترز و ایپســوس که هفته 
آخر ماه آوریل انجام شــد، نشان داد که 
در انتخابــات عمومی آمریکا، 44 درصد 
رای دهندگان ثبت شــده از بایدن و 40 
درصد از ترامپ حمایت خواهند کرد. در 
کشوری که عملکرد اقتصادی، مهمترین 
بخــش کارنامه رئیس جمهــور قلمداد 
می شود، بدیهی اســت که بحران کرونا 
بر محبوبیت رئیــس جمهور تاثیر منفی 
بگذارد. اما ترامپ دیدگاه دیگری دارد. او 
روز پنج شنبه به خبرگزاری رویترز گفت: 
»من نظرســنجی ها را باور نمی کنم. من 
معتقدم کــه مردم این کشــور باهوش 
هستند. فکر نمی کنم که آن ها مردی را 
سرکار بیاورند که بی لیاقت باشد. منظورم 
این نیســت که او به خاطر شرایطی که 
الان دارد، بی لیاقت اســت. منظورم این 
اســت که او به مدت 30 سال بی لیاقت 

بوده اســت. هر کاری او انجام داده، بد 
بود. سیاست خارجی اش، فاجعه بود.«

با این حال، در جلسات خصوصی چندان 
اظهار خوشــبینی نمی کند. اخیرا چندین 
رســانه آمریکایــی گزارش هایی درباره 
بروز اختلافات میــان ترامپ و مقامات 
اند.  انتخاباتی اش منتشــر کرده  ســتاد 
شــبکه CNN گزارش کــرد که ترامپ 

به خاطــر کمتر شــدن محبوبیتش در 
پارسکیل،  براد  بر ســر  نظرســنجی ها، 
رئیس ستاد انتخاباتی اش داد زده و حتی 
او را به پیگرد قانونی تهدید کرده است. 
روزنامه نیویورک تایمز در گزارشــی این 
روایت را تایید کــرد. همچنین، روزنامه 
واشنگتن پست، ضمن تایید روایت فوق، 
جزئیات بیشــتری را منتشر کرد. به گفته 
این روزنامه، مقامات ســتاد، کاخ سفید و 
کمیته ملی حزب دموکرات ســعی کرده 
اند ترامپ را نســبت به مخاطراتی که با 
آن ها مواجه اســت، آگاه کنند. نیویورک 
تایمز گفته رئیس جمهور آمریکا خواستار 
توضیح این مسئله شده که چگونه ستادی 
که به مدت دو ســال قوی و شکســت 
ناپذیر بوده، حالا از کاندیدایی عقب افتاده 
که ترامپ او را به شــدت ضعیف می بیند 
و در حال حاضر در صدر اخبار نیســت. 
اما تحلیل نیویــورک تایمز نقاط ضعفی 
دارد از جمله اینکــه: اول، ادعای ترامپ 
درباره قوی بودن، همیشــه ضعیف بوده 
است. اگر چه ترامپ با اندکی محبوبیت 
وارد انتخابات شــد، ولی همیشه احتمال 
داشــت که انتخابات رقابتی باشد. دوم، 
بایــدن هرگز آنطور که ترامپ اینجا ادعا 
می کند، اینقدر ضعیف نبوده است. بایدن 
احتمالا قوی تر از هیلاری کلینتون است. 
ســوم غیبت بایدن در اخبار، یک مزیت 

به نظر می رسد. دموکرات ها، به ضرورت 
یا به اختیار، باعث شــده اند که ترامپ با 
خودش رقابت کند که این اثرات بزرگی 
برای دموکرات هــا دارد. چهارم، گزارش 
نیویــورک تایمــز، یک حقیقــت اصلی 
سیاسی را نادیده می گیرد و آن این است 
که ده ها هــزار آمریکایی در یک پاندمی 
مرده اند و نظرســنجی ها نشان می دهند 
کــه رای دهندگان معتقدنــد ترامپ در 
مدیریت این پاندمی عملکرد بدی داشته 
است. ترامپ خوش شانس بود که رقیبش 
در انتخابات 2016، هیلاری کلینتون بود. 
اگر چه رســانه ها عمومی، کلینتون را در 
سال 2016 به عنوان نامزد پیشتاز معرفی 
نقایــص متعددی  امــا کلینتون  کردند، 
داشت که در همان زمان واضح بود. او به 
طور گســترده منفور بود و قبلا مشارکت 
ناموفقی در انتخابات داشــت و علاوه بر 
اینها، بار جنســیت گرایی گســترده را بر 
دوش می کشید. بایدن هم مانند کلینتون 
نســبت به انتقاداتی که به عملکردش در 
حوزه عمومی مربوط می شود، آسیب پذیر 
است. اما او نسبت به کلینتون محبوبیت 
بیشــتری دارد. ترامپ توانست در سال 
2016 خود را علیه وضعیت فعلی نشــان 
دهد. اما این بــار ترامپ خودش نماینده 
وضعیت فعلی اســت. وضعیتی که طبق 
شــاخص های اقتصــادی و نرخ مرگ و 

میــر، روز به روز بدتر می شــود. ترامپ 
درباره بحــران کرونــا در آمریکا دروغ 
می گوید. بــا این حــال، ترامپ ممکن 
اســت در انتخابات پیروز شــود. از الان 
تا نوامبر زمان زیادی باقی مانده اســت. 
پاندمــی )کرونــا( و اقتصاد پرنوســان، 
تصور اینکه نبرد در کــدام حوزه خواهد 
بود را دشــوار می کند. اما در حال حاضر، 
ترامپ در حال شکســت خوردن است و 
نمی داند چرا. از آنجا که ترامپ همچنان 
روی انتخابــات قبلی متمرکز اســت و 
آن را به شــکل مناقشه برانگیزی تفسیر 
می کند، بدون اینکه بداند نشســت های 
آسیبی می زنند، مشتاقانه،  خبری اش چه 
حرف زدن را ادامــه می دهد. او فعلا در 
ظاهــر، نشســت های خبــری روزانه را 
نابود کرده اســت با این حال، همچنان 
بــا خبرنگاران و افکار عمومی در ســایر 
تریبون هــا صحبــت می کنــد. این امر، 
کمی نیــاز او به توجــه را ارضا می کند، 
امــا نمی تواند جای خالی تجمعات بزرگ 
)انتخاباتی( را پرکند. تجمعاتی که ترامپ 
ظاهرا معتقد اســت راه نجات ســتادش 
هستند. در ســال 2016، ناتوانی ترامپ 
در بســتن دهانش به نحــو دیوانه واری 
موثر واقع شــد. او نفهمیده است که در 
 سال 2020، این امر راه حل نیست، بلکه 

دردسرساز است.

خبر

در کشوری که عملکرد 
اقتصادی، مهمترین بخش 

کارنامه رئیس جمهور قلمداد 
می شود، بدیهی است که 

بحران کرونا بر محبوبیت 
رئیس جمهور تاثیر منفی 

بگذارد. اما ترامپ دیدگاه 
دیگری دارد. او روز پنج 

شنبه به خبرگزاری رویترز 
گفت: من نظرسنجی ها را باور 
نمی کنم. من معتقدم که مردم 
این کشور باهوش هستند. فکر 

نمی کنم که آن ها مردی را 
سرکار بیاورند که بی لیاقت 

باشد

عبور یاران هاشمی از رئیس اصلاحات
اختلافــات در جریان چپ روز به روز نمود بیشــتری می یابد، 
فاز جدید اختلافات با اظهارات چهره شــاخص حزب کارگزاران 
دربــاره رئیس دولت اصلاحات و عملکرد عارف در شــورایعالی 

سیاستگذاری و مجلس کلید زده شده است.
حســام رضایی: از قــرار معلوم قصه جبهــه اصلاحات و حزب 
کارگــزاران ســازندگی وارد مرحله تازه ای از مناقشــه و تضاد 
شــده است.این تضاد البته همیشه ریشــه درنوع نگاه به قدرت 
داشــته اســت.کارگزارانی ها برخلاف دیگر طیف های اصلاح 
طلبی، همواره بودن در قدرت را برای پیشــبرد سیاستهای خود 
لازم دیده اند برخلاف دیگران که نگاهی آرمانی به سیاســت و 

سیاست ورزی دارند.
تولد راست مدرن

آستانه انتخابات مجلس پنجم، جمعی از تکنوکرات های دولت 
هاشمی رفسنجانی]دولت دوم[ دور یکدیگر جمع شدند و حسب 
بروز برخی اختلافات شــان با جناح راست سنتی، مجموعه ای 
جداگانه تحت عنوان حزب کارگزاران سازندگی را ایجاد کردند. 
نشــریه »عصر ما« متعلق به ســازمان مجاهدیــن انقلاب در 
توصیف این حزب تازه تاســیس، آن را »راست مدرن« عنوان 
کرد. راســت های مــدرن در آن انتخابات با برخی جریان های 
چپ مثل سازمان مجاهدین انقلاب و خانه کارگر ائتلاف کردند 
و توانســتند در تهران و برخی شــهرها رای قابل ملاحظه ای 
کسب کنند و در پارلمان به اقلیت قدرتمندی با تاثیرگذاری بالا 

روی مناسبات مجلس تبدیل شوند.
کارگزارانی ها در انتخابات ریاست جمهوری سال۷6 پس از آنکه 
گزینه اصلی شان یعنی حســن حبیبی راضی به حضور نشد،در 
ائتلاف با چپ سنتی)مجمع روحانیون مبارز( و چپ مدرن)هسته 
مرکزی جبهه مشارکت( از ســیدمحمد خاتمی حمایت کردند. 
همبســتگی جبهه دوم خرداد اما در انتخابات مجلس ششم کم 
کم گسسته شــد و کارگزارانی ها پس از مجادله چپ ها با پدر 
معنوی شــان یعنی هاشمی رفســنجانی، عطای حضور دراین 
جبهه را به لقایش بخشــیدند وبه طور غیرمســتقیم از آن دور 

شدند.
یــک تفاوت عمده کارگزارانی ها با بقیه طیف های دوم خرداد، 
در نوع نگاه آنها نســبت به امر تقدم و تاخر توســعه سیاسی و 
توســعه اقتصادی بود. در حالیکه چپ ها توسعه سیاسی و مدنی 
را بر اقتصاد ارجح میدانند و بیشــتر بر آزادی های سیاســی و 
اجتماعــی تاکید دارند، کارگزارانی ها خلاف این می اندیشــند 
و معتقد هســتند که تا اقتصاد توســعه نیابد، صحبت از توسعه 

سیاسی، خیالی خام بیش نخواهد بود.
تفاوت دیگر این دو گروه،در نوع نگرش آنها به ســاخت قدرت 
است.کارگزارانی ها درطول عمر 25 ساله خود همواره نشان داده 
اند که تمایل بیشتری به همکاری با هسته سخت قدرت دارند.
برای مثال درهمــان انتخابات۷6، گروهی از اعضای کارگزاران 
سازندگی، مترصد گفتگو و رایزنی با جامعه روحانیت مبارز برای 
حمایت از ناطق نوری بودند اما این درخواســت رایزنی، نهایتا با 

دست رد راست سنتی مواجه گشت. یا مثلا در انتخابات مجلس 
هفتم که با تحریم همه جانبه چپ ها مواجه شــد، کارگزارانی 
ها عقب ننشــتند و با ارائه لیست، ناکوک خوانی خود در صحنه 

گردانی اصلاح طلبان را بار دیگر به رخ کشیدند. 
قدرت گیری کارگزاران از ابتدای دهه 90

کارگزارانــی ها با توجه به گرایش به اندیشــه های پدر معنوی 
خود یعنی آیت الله هاشــمی رفسنجانی -که از سال 88 به طور 
فزاینده بر ســرمایه اجتماعی او افزوده شد - توانستند از ابتدای 
دهه 90، گوی ســبقت را از چپ های اصلاح طلب بربایند و بر 
مناســبات و روابط اصلاح طلبان تاثیر بیشتری بگذارند. بسیار 
گفته و بســیار شــنیده ایم که اعضای کارگزاران به خصوص 
شخص کرباســچی، در جریان انتخابات ریاست جمهوری 92، 
نقش بی بدیلی در مجاب ســاختن هاشمی و پس از او خاتمی، 
برای راضی نمودن عارف به کناره گیری به نفع حســن روحانی 

ایفا کرده است. 

در جریان انتخابات مجلس دهم نیز بســیاری نقش کارگزاران 
در ایجاد ائتلاف مجــدد میان اصلاح طلبان با جریان اعتدالگرا 
خاصه حــزب اعتــدال و توســعه و حتی برخــی طیف های 
اصولگرایی را خــاص و ویژه ارزیابی می کنند. البته کارگزارانی 
ها در آن انتخابات تمایلی به حضور عارف در لیســت موسوم به 
»امید« و سرلیستی او نداشتند اما با توجه به برخی مصلحت ها 

و مقتضیات، به این امر تن دادند.
کارگزاران به دنبال جدایی است؟

حس جدایی طلبی کارگزاران از بقیه طیف های اصلاح طلبی و 
خودپدرخوانده پنداری این حزب، طی همه سالهای اخیر، بیشتر 
از پیش شده است. کارگزارانی ها برخلاف دیگر اصلاح طلبان، 
در طــول عمر مجلس دهم، حتی یکبــار از نامزدی محمدرضا 
عارف برای تصدی ریاســت حمایــت نکردند و تنها نامزد مورد 
حمایت از سوی ایشان، رقیب عارف، یعنی علی لاریجانی بود. 
ستیز نظری و عملی کارگزاران در این سالها با حزب اتحاد ملت 

نیز خود حدیث مفصلی شــد. اوج این ســتیز در جریان انتخاب 
جانشــین محمدعلی نجفی شهردار مســتعفی تهران رخ نمود. 
کارگزارانی ها که به شــدت در پی شــهرداری رییس شورای 
مرکزی خود یعنی محســن هاشمی بودند، به بن بست ائتلاف 
دو حزب اعتماد ملی و اتحاد ملت بر ســر گزینه افشانی ]عضو 
اعتماد ملــی[ برخوردند و در این جدال -کــه عبدالله نوری را 
وادار بــه میانجی گری کرده بود- قافیه را واگذار کردند. پس از 
داستان قتل همسر نجفی نیز کارزار تقابل کارگزارانی ها و اتحاد 
ملتــی ها صورتی تند تر و غلیظ تــر به خود گرفت. کارگزارانی 
ها رقیب خود را متهم میکردند که با وجود اطلاع از حساســیت 
برخی نهادها نســبت به نجفی و زندگی او، دست از حمایت از 
او برنداشــتند؛ اتهامی که البته هیچ گاه از سوی اتحاد ملتی ها 

تایید نشد. 
حمله به عارف، تندیس سکوت 

انتخابات مجلس یازدهم صحنــه ای دیگر از اختلافات ظاهرا 

پرناشــدنی کارگــزاران با بقیــه اصلاح طلبــان خاصه جریان 
نزدیک به محمدرضا عارف در شــورایعالی اصلاح طلبان را به 
منصه ظهور گذاشــت. پس از انتقادهای فزاینده اصلاح طلبان 
به روند احراز صلاحیت ها توســط شــورای نگهبان و از سویی 
آگاهی از بالابودن احتمال شکســت در این دوره، شــورایعالی 
اصلاح طلبان در اطلاعیه ای در آســتانه انتخابات دوم اسفند، 
اعلام کرد که قصدی برای ارائه لیســت نــدارد. کارگزارانی ها 
اما مســیر همیشــگی خود یعنی عملگرایــی و کنش برمبنای 
امکانات موجود را پیش گرفتنــد و برخلاف تقریبا قاطبه طیف 
های اصلاح طلبی که مدافع سیاست تحریم بودند،لیستی تحت 
عنوان »یاران هاشــمی«ارائه کردند و برخی از آنها حتی مدعی 
 شــدند که رییس دولــت اصلاحات نیز از این لیســت حمایت

 کرده است. 
عدم توفیق اصلاح طلبان در انتخابات مجلس یازدهم، شــرایط 
را فراهم کرد تا حزب کارگزاران سازندگی خود را برای نکوهش 
و ســرکوفت زدن به عارف و شورایعالی، محق ببیند و بر همین 
اساس، سیاســت تحریمی آنها را دلیل اصلی این ناکامی جلوه 
بدهد. در یکی از آخرین اظهارات، محمد قوچانی سردبیر روزنامه 
سازندگی و عضو شورای مرکزی کارگزاران، در نوشته ای عارف 
را«تندیس ســکوت« توصیف و به طور ویژه از سیاست های او 
در راس فراکسیون امید و شورایعالی اصلاح طلبان انتقاد کرد. 

علاوه بر قوچانی، کرباســچی دبیرکل حــزب کارگزاران نیز در 
گفتگو با »جهان صنعت« علاوه بر موســوی لاری که اخیرا به 
طور خودخواسته از سمت نایب رییسی شورایعالی کناره گرفت، 
خواســتار استعفای عارف از ریاست این شورا نیز شد. کرباسچی 
البته عــلاوه بر عارف،خاتمی را نیز نواخــت و با تاکید براینکه 
سیاســت جای رودربایســتی نیست،خواســت که رییس دولت 
اصلاحات نیز از رهبری جبهه اصلاحات کنار برود و شــخص 
دیگــری جایگزین او شــود.این اظهارات البتــه تازگی ندارد.

کرباسچی سال گذشــته نیز در اظهاراتی، تردیدهایی را نسبت 
به رهبری تشــکیلاتی و نیز جایگاه معنوی خاتمی، ایجاد کرده 
بود؛ اظهاراتی که باعث شد برخی نظیر صادق زیباکلام، احتمال 

خروج کارگزاران از جبهه اصلاحات را مطرح کنند.
در این میان البته برخی دیگر از اعضای این تشــکل معتقد به 
رهبری جامع و عالی ســیدمحمد خاتمی و همراه شدن با دیگر 
اصلاح طلبان هســتند، آنچنان که حسین مرعشی در گفتگو با 
خبرآنلاین بر این امر مهر تایید زد و حتی دســت همکاری این 
حزب برای بازســازی جریان اصلاحات را هم به ســمت دیگر 

اصلاح طلبان دراز کرد. 
با این وجود اما به نظر میرسد که تضادها میان کارگزاران با بقیه 
طیفهای اصلاح طلبی، در یک سال منتهی به ریاست جمهوری 
1400 به خصوص بر ســر تعیین نامزد نهایی اصلاحات، تداوم 
یابد. باید دید یکه تازی کارگزارانی ها و مشی عملگرایی آنها با 
مشی آرمانگرایی عمده اصلاح طلبان در یک جوی خواهد رفت 

یا باید شاهد جنجالهای تازه تری در آینده باشیم.
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حذف صفر از پول ملی هیچ تاثیری در 
تورم ندارد

رئیس بانک مرکزی با بیان اینکه تســهیل مبادلات بازرگانی مردم مهم ترین وظیفه 
بانک مرکزی است، بر اهمیت احیای مسکوکات در کشور که باعث احیای پول ملی 

در مبادلات ارزی می شود، تاکید کرد.
به گزارش صبح امروز، عبدالناصر همتی در نشست علنی روز دوشنبه، مجلس شورای 
اســلامی در حمایت از لایحه یک فوریتی اصلاح قانون نظام پولی و بانکی کشــور، 
گفــت: با توجه به کاهش کارایی پول ملی که در پی تورم مزمن و انباشــته 5 دهه 
اخیر اتفاق افتاده باعث شــده اســت تا پول ملی به عنوان ریال و اضافش به عنوان 
دینار نامیده می شود که هیچ کدام در کشور کاربرد ندارند به ویژه دینار که مدت ها 

است وجود خارجی ندارد.
وی در مورد عدم اســتفاده از ریال و دینار ادامه داد: هم اکنون عرف اصلی اســتفاده 
از پول رایج در جامعه تومان اســت کما اینکه مردم برای اســتفاده از چک پول 50 
هزار تومانی از آن به عنوان 50 تومان و اســکناس 10 هزار تومانی را ده تومان یاد 
کــرده چرا که چهار صفر آن را حذف می کنند بنابراین ما با قانونمند کردن این مهم 
به دنبال این هســتیم که پول ملی را با عرف جامعه هماهنگ کنیم بنابراین دولت و 
فوریت آن در مهرماه سال گذشته توسط همین نمایندگان تصویب شد بنابراین انتظار 

می رود که این لایحه نیز تصویب شود.
همتی با اشــاره به هزینه بالای چاپ و امحاء اســکناس تصریح کرد: هم اکنون 8 
میلیارد اســکناس داریم که 5 میلیارد آن کمتر از 2 هزار تومان اســت در حالی که با 
این تغییر ســکه های 2 تومانی به 2 هزار قبل و یک تومانی به هزار قبل تغییر پیدا 
می کند و می توانیم به این روش وارد صحنه شده و پول ملی را به جریان بیاندازیم.

وی افزود: در شرایط کنونی مسکوکات از رده خارج شده که این امر نامطلوبی است 
چرا که اگر احیا شــود اســتهلاک آن کم است از ســوی دیگر ما سالی یک میلیارد 

اسکناس امحاء می کنیم که هزینه سنگین 400 میلیارد تومانی را به همراه دارد.
افت حیثیت ملی پول کشور مهم است

رئیس بانک مرکزی یادآور شد: افت حیثیت ملی پول کشور بسیار مهم است چرا که 
هم اکنون در رابطه با پول ملی ریال محاســبه می شود که در قیاس با دلار یا یورو 
به میزان رقم وحشــتناک 0.000006 اختلاف دارد، از سوی دیگر سرانه اسکناس در 
کشور بین سایر کشورها با سرانه 102 بالاترین بوده اما برعکس در مورد مسکوکات 
از سرانه 26 برخوردار هستیم در حالی که حتی کشورهای اروپایی از سرانه سه رقمی 

برخوردار هستند بنابراین این اقدام به احیای مسکوکات کمک می کند.
وی تاکید کرد: ما مطمئن هستیم حذف صفر از پول ملی هیچ تاثیری در تورم ندارد 
چرا که تورم در اینجا علت بوده نه معلول در حالی که تغییر در این زمینه معلول است.

همتی افزود: اعمال این تغییر از اولویت های کنونی است چرا که وظیفه بانک مرکزی 
تسهیل مبادلات بازرگانی مردم است که باید از تغییر نظام پرداخت انجام شود بنابراین 
بعد از بررســی هایی که از یک سال گذشته در کمیسیون اقتصادی مجلس به عنوان 
کمیسیون اصلی و در کمیسیون برنامه بودجه به عنوان کمیسیون فرعی انجام شده و 
به تصویب رسیده است قرار بر این شد تغییر به صورت تدریجی و بعد از آماده سازی 
امکانــات صورت پذیرد تــا در پی آن هر دو پول به موازات هم پیش روند تا مردم در 
پذیرش آســان تر آن هماهنگ باشند و بتوانند درجامعه آن را هضم کنند.رئیس بانک 
مرکزی اظهار کرد: تغییر پول ملی شب مجدد در هیات وزرا بررسی شده و بر ضرورت 
آن تاکید شــد به این صورت کــه پول ملی به صورت تومان بــوده و اضافه اش به 
صورت قران باشد یعنی یک تومان معادل صد قران باشد از سوی دیگر با پیش بینی 

کمیسیون اقتصادی تحقق این مهم بین 2 تا 5 سال به طول می انجامد.

تومان واحد پول ایران شد

نمایندگان مجلس با تبدیل واحد پولی ایران از ریال به تومان موافقت کردند.
به گزارش صبح امروز به نقل از خانه ملت، نمایندگان در نشســت علنی روز دوشنبه 
مجلس شورای اسلامی در جریان بررسی لایحه اصلاح ماده )1( قانون پولی و مالی 

کشور با تصویب ماده واحده این لایحه موافقت کردند.
متن این ماده واحده به شرح ذیل است.

ماده واحده – ماده )1( قانون پولی و مالی کشور مصوب 18 تیر 1351 و بندهای آن 
با اصلاحات بعدی به شرح زیر اصلاح می شود:

ماده 1- واحد پول ایران تومان است و هر تومان برابر 10 هزار ریال جاری و معادل 
یکصد قِران است.

تبصره 1- برابری پول های خارجی نســبت به تومان و نرخ خرید و فروش ارز توسط 
بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران در چارچوب نظام ارزی حاکم و با رعایت ذخایر 

ارزی و تعهدات کشور در مقابل صندوق بین المللی پول محاسبه و تعیین می شود.
تبصره 2- دوره گردش موازی و اعتبار همزمان تومان و ریال که در این قانون دوره 
گذار نامیده می شــود حداکثر 3 ســال با رعایت تبصره 4 این ماده می باشد. طریقه 
جمع آوری و شــرایط خروج اسکناس ها و سکه های ریال از جریان، بر طبق مفاد بند 

)ب( ماده )3( و بند )ج( ماده )4( این قانون حسب مورد تعیین یا اجرا می شود.
تبصره 3- پس از پایان دوره گذار تعهداتی که پیش از این بر اساس واحد پول ریال 

ایجاد شده است تنها با واحد پول تومان و یا اجزای آن قابل ایفا است.
تبصره 4- بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران موظف است ظرف مدت دو سال 
از تاریخ لازم الاجرا شــدن این قانون، ترتیبات اجرایی لازم را جهت آغاز دوره گذار 

فراهم کند.
تبصره 5- آیین نامه اجرایی این ماده ظرف مدت 3 ماه از تاریخ لازم الاجرا شــدن توسط 
بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران تهیه می شود و به تصویب هیأت وزیران می رسد.

خبر

 اصلاح واحد پولی کشور زیر ذره بین اقتصادی صبح امروز؛

صفرهای رانده شده
با حذف چهار صفر، واحد پول ایران از ریال به تومان تغییر کرد

از زمان رواج اسکناس 
تاکنــون بیــش از 
130 مــورد اصلاح 
واحد پول در حدود 
یکصــد کشــور دنیا 
اجرا شده است. در قرن 
کشــورهایی  نوزدهم 
مانند اتریش، دانمارک، 
کانــادا و... اقــدام به 
پول  واحد  ارزش  تغییر 
کرده اند. در قرن بیستم 
و بعد از جنگ جهانی اول آلمان و اتریش 

اقدام به اصلاح واحد پول خود کردند. 
برخی کشــورها نیز چندین بــار اقدام به 
اصــلاح واحد پــول کرده انــد؛ برزیل و 
صربســتان 6 بار، آرژانتین 4 بار، ویتنام، 
آلمان، کنگو و زیمبابوه 3 بار و بسیاری از 
کشــورها نیز دو بار اقدام به اصلاح واحد 
پول خود کرده اند. برخی کشــورها نیز در 
طول یکسال دوبار اقدام به اصلاح واحد 

پول کرده اند.
در کشــور ما نیز در ســال 1311)1932 
میلادی( واحد پول از تومان )و قران( به 
ریال )و دینار( تغییر یافت و ارزش آن 10 

برابر کاهش یافت.
بعــد از آن نیز ســخن از تغییر واحد پول 
ایران، بــه میان آمد اما فراتر از ســخن 
نرفــت امــا از ســال 1386  1386 این 
ایــده به صورت جدی تر بار دیگر مطرح و 
آن  درباره  بسیاری  کارشناسی  بحث های 
درگرفت، ولی به سرانجام نرسید تا اینکه 
هیأت دولت در جلســه نهم مرداد 1398 
به ریاســت حسن روحانی رئیس جمهور، 
لایحه پیشنهادی بانک مرکزی مبنی بر 
تغییــر واحد پول ملــی از ریال به تومان 
و حذف چهار صفر را به تصویب رســاند 
و در نشســت علنی روز گذشته مجلس 
شورای اسلامی در جریان بررسی لایحه 
اصلاح ماده )1( قانون پولی و مالی کشور 
با تصویــب ماده واحده ایــن لایحه، به 

موافقت نمایندگان مجلس رسید.

استفاده از تجارب دیگر کشورها
اقتصاددان و اســتاد دانشــگاه فردوسی 
مشــهد می گوید: اتفاقی که در کشور ما 
در حال وقوع اســت » رفــرم پولی« نام 

دارد. تجربــه این اتفاق را کشــورهایی 
مانند ترکیه که با تورم بالا و ســه رقمی 
مواجه بوده اند، داشــته اند. مــا نیز باید از 
این فرصت اســتفاده کرده و با توجه به 
این تجربه ها، شرایط لازم برای موفقیت 
در اصلاح واحد پولی را بررســی و فراهم 

کنیم.
به گزارش صبح امروز، علی چشــمی در 
گفت وگو با خبرنگار این رسانه، می افزاید: 
بــرای  از پیش شــرط های لازم  یکــی 
ایــن تغییر، ثبات در اقتصــاد و نرخ تورم 
پایین و ثابت اســت که متاسفانه شرایط 
واقعی اقتصاد کشــور ما این گونه نیست، 
به طوری که در ســه سال 9۷، 98 و 99 
تورم بالای 30 درصد را داشته و خواهیم 
داشــت؛ تصمیم به ایــن تغییر در ابتدای 
سال 99، درست زمانی است که بی ثباتی 

اقتصادی بالایی در کشور وجود دارد.
وی با اشــاره به اینکه زمانــی باید این 
اصــلاح واحد پولــی صــورت گیرد که 
مطمئن باشیم به کم کردن تعداد بیشتری 
نیســت، خاطر نشان می کند:  نیاز  صفر، 
هیچ تضمینی وجود ندارد که در چند سال 
آینــده، دوباره نیاز به کــم کردن صفرها 
نداشــته باشیم.چشمی ادامه می دهد: این 
فرآیند، ســبب تحمیل هزینه هایی برای 
خانواده ها و کســب وکارها می شــود در 
حالی که در شــرایط فعلی به دلیل بحران 
ناشی از بیماری کووید19، کاهش قیمت 
نفت و بحران های ناشــی از تحریم ها و 
قطع روابط بین المللی، فشار اقتصادی بر 

روی جامعه زیاد است و به عبارت دیگر، 
اکنون زمان مناسبی برای اضافه کردن به 

این هزینه ها نیست.
افزایش هزینه های بنگاه های اقتصادی

 کســب وکارها حجــم کاری بیشــتری 
در زمینه حســابداری خواهند داشــت و 
هزینه هــای حســابداری بــه بنگاه های 
اقتصادی و هزینه های تغییر در لیســت 
اضافه خواهد  فروشــندگان،  به  قیمت ها 
این هزینه های محاسباتی  بر  شد. علاوه 
نیز به لیســت هزینه ها اضافه می شود و 
افراد پس از آن با دو نوع ارقام ســروکار 
دارند؛ یک رقم که با آن آشناییت دارند و 
یک رقم جدید در واحدهای پولی که باید 
به مرور زمان به آن عادت کنند. هنگامی 
که در یک جامعــه ثبات اقتصادی وجود 
داشته باشد، این هزینه ها کمتر می شود اما 
وقتی ثباتی نباشد ممکن است بعد از چند 
سال مجددا لازم باشد تا تعدادی صفر کم 
شود و این گونه، دولت هزینه های جانبی 

بیشتری را متحمل می شود.
ایــن هزینه ها بــرای بانک ها به ســبب 
در  تغییــر  نیروهــای خــود،  آمــوزش 

صورت های مالی و.. بیشتر است.
در حالت کلی، این هزینه ها جزئی اســت 
اما در شرایط فعلی که همه کسب وکارها 
بخاطر ویروس کرونا دچار زیان شده اند، 
می تواند مهم باشــد و نباید به بنگاه های 

اقتصادی تحمیل شود.
چشــمی در خصوص تاثیر اصلاح واحد 

پولی بر تــورم ابراز می کنــد: پول، فقط 
جنبه اســمی و ظاهــری دارد و در نقش 
یک شمارشــگر برای نام  گــذاری قیمت 
کالاها است، بنابراین در نرخ تورم تاثیری 
ندارد و فرقی نمی کند که به عنوان مثال، 
قیمــت یک نان را یک تومــان جدید یا 
هزار تومان قدیم بنامیم؛ تورم وقتی ایجاد 

می شود که قیمت اقلام اضافه شود.
وی در رابطــه با تاثیر روانی اصلاح واحد 
پولی بر جامعه، بیــان می کند: تاثیر این 
تغییر بر رفتار مــردم جامعه زمانی اتفاق 
می افتد که افراد در تشــخیص و شناخت 
موضوعات دچار اشــتباه می شوند و این 
رویــداد معمولا پیش می آیــد و افراد به 
پنج نوع اشــتباه مرتکب می شوند؛ اما در 
این بحث، این گونه مطرح می شــود که 
این تغییر ساختار، سبب  افزایش تقاضای 
مردم می شــود که این صحیح نیست و 
قوه محاســباتی مردم بالاتر از این گونه 
اشــتباهات اســت. مبنای این اشتباهات 
رفتاری، عدم قدرت محاسباتی ذهن افراد 
در پردازش همه اطلاعات اســت که در 
این مورد، داده های پیچیده ای نیست که 

چنین رویدادی را در پی داشته باشد.  
اقتصاددان و اســتاد دانشــگاه فردوسی 
مشــهد اضافه می کند: اصــلاح پولی بر 
اقتصاد کلان و نرخ ارز تاثیر خاصی ندارد 
و آنچه اهمیــت دارد ثبات ارزش پول و 
اقتصاد و ثبات درقیمت ها و درواقع کنترل 

تورم است.
چشمی در پایان می گوید: در حال حاضر، 
زمان مناســبی برای این تغییر نیســت؛ 
هنگامی اصــلاح واحد پولی نتیجه مثبت 
دارد که ثبــات اقتصادی بیشترباشــد و 
تضمین کننــده اقتصــاد با ثبــات، نظام 
سیاسی پشتیبان با ثبات اقتصادی است، 
به همین دلیل شاید این زمان مناسب در 

آینده ای نزدیک نباشد. 
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  هیچ تضمینی 

وجود ندارد که در 

چند سال آینده، 

دوباره نیاز به 

کم کردن صفرها 

نداشته باشیم

  اصلاح پولی 
بر اقتصاد کلان و 
نرخ ارز تاثیر خاصی 
ندارد و آنچه اهمیت 
دارد ثبات ارزش 
پول و اقتصاد و ثبات 
درقیمت ها و درواقع 
کنترل تورم است

نماینــدگان مخالف لایحه یک فوریتی اصلاح قانون پولی و 
بانکی کشــور دلایل خود را برای اظهارنظر خود بیان کرده و 
معتقدند که این کار موجب بهبود وضعیت اقتصادی کشــور 
نمی شود.به گزارش صبح امروز، سید تقی کبیری در مخالفت 
با کلیــات لایحه یک فوریتی اصلاح قانــون پولی و بانکی 
کشــور با بیان اینکه حذف 4 صفر و تغییر واحد پولی اولویت 
فعلی کشور نیست، گفت: دلایل فوریت این لایحه ذکر نشده 
و سخنگوی کمیســیون نیز هنگام ارائه گزارش دلایل آن را 

توضیح نداد.
نماینده مردم خوی در مجلس شــورای اسلامی با بیان اینکه 
واحد پولی کشور به تغییر نیاز دارد، اما در شرایط فعلی اولویت 
نیســت، افزود: تغییــر واحد پولی ضرب ســکه جدید، چاپ 
اسکناس و امحای اسکناس های گذشته، هزینه های زیادی 
را بــه دولت تحمیل می کند که در شــرایط فعلی اقتصادی 
توجیه ندارد.وی با بیان اینکه تغییر واحد پولی تاثیری بر تورم 
نخواهد داشت، اظهار کرد: این موضوع باید به صورت عادی 
در صحن علنی مجلس بررســی شود، چرا که امروزه اولویت 
اصلی کشــور معیشت، مشکلات فرهنگیان و کارگران است.
این نماینــده مردم در مجلس دهم با تاکیــد بر اینکه تغییر 
نام واحد پولی به تومان یا پارسه نیازمند کارشناسی بیشتری 
اســت، تصریح کرد: تومان یک عنوان از رژیم گذشته است، 
آیا احیای آن اقدامی درستی است، از این رو تغییر عنوان واحد 
پولی هم نیازمند کار کارشناســی بیشتری است.مهرداد بائوج 
لاهوتی نیز دیگر مخالــف کلیات این لایحه بود که در بیان 
دلایل خود گفت: بررســی این لایحه باید در شرایط اقتصای 
با ثبات تری صورت بگیرد، چرا که اقتصاد فعلی نگران کننده 
است و اصلاح این واحد پولی نه تنها تغییری در کاهش تورم 
ایجاد نمی کند، بلکه موجب افزایش قیمت ها نیز خواهد شد.
نماینده مردم لنگرود در مجلس شورای اسلامی افزود: مردم 
انتظار دارنــد مجلس در روزهای آخر بــرای بهبود وضعیت 
اقتصادیشــان اقدام موثری صورت دهد، در حالی که حذف 4 
صفر و تغییر واحد پولی، تغییر محسوســی در زندگی مردم و 

حفظ ارزش پول ملی ایجاد نمی کند.
وی با بیان اینکه همه کشــورها در شرایط باثبات اقتصادی 

واحد پولی خود را اصــلاح کردند، افزود: اعمال این تغییرات 
در شرایط متزلزل اقتصادی موجب بدتر شدن تورم و افزایش 
قیمت ها می شــود، بنابراین بهتر است اجازه دهیم مجلس 

آینده در زمان مناسب تری این موضوع را بررسی کند.
نــادر قاضی پور نیز در مخالفت با کلیــات این لایحه گفت: 
حذف 4 صفر و تغییر واحد پولی یکی از مســائل مهم کشور 
بوده و مقام معظم رهبری نیز بارها در این خصوص صحبت 
کرده اند، اما ایــن تغییرات باید در راســتای بهبود وضعیت 

معیشتی مردم صورت گیرد.
نماینده مردم ارومیه در مجلس شــورای اســلامی ادامه داد: 
اصلاح واحد پولی کشــور در شــرایط فعلی تنها یک نمایش 
برای حفظ ارزش پولی است، اما در واقعیت هیچ اتفاق مثبتی 
نخواهد افتاد. ســیل کاهش ارزش پول ملی به راه افتاده که 

وضعیت اقتصادی مستضعفین را روز به روز بدتر می کند.
وی بــا بیان اینکه گزارش بانــک مرکزی تورم 40 درصد را 
نشــان می دهد، افزود: آیا دولت با اجــرای این لایحه قول 
می دهد که تورم را در طول ســال هــای آینده کنترل کند؟ 
بنــده معتقدم که آزموده را آزمودن خطاســت و این اقدام نه 
تنها ارزش پول ملــی را افزایش نمی دهد، بلکه تورم را هم 
کنترل نخواهد کرد. بهتر اســت در این شــرایط برای بهبود 
وضعیت کارگران، کشــاورزان و فرهنگیــان، اقدام موثرتری 

صورت گیرد.
ایــن نماینده مردم در مجلس دهم با بیان اینکه تغییر اصلاح 
واحد پولی کشور مشکلات اقتصادی را حل نمی کند، تصریح 
کــرد: اگر دولت در گفتــار خود صادق اســت، به جای این 
نمایش، اقدام عملی برای حفظ ارزش پولی کشور انجام دهد. 
اگر حذف 4 صفر تورم را کاهش می داد، باید تمام دانشــگاه 
هــای جهان را تعطیل می کردند به جای آن بازی با صفرها 

را به جریان می انداختند.
وی با اشاره به اینکه طرح اصلاح واحد پولی و حذف 4 صفر 
در 28 کشــور جهان اجرا و شکســت خورده است، ادامه داد: 
بهتر است بررســی این موضوع را به مجلس آینده بسپاریم 
 تا با کار کارشناســی و زمان بیشــتر، این مهم را به سرانجام

 برسانند.

حذف صفر، هزینه چاپ اسکناس و 
ضرب مسکوکات را کاهش می دهد

موافقان اصلاح ساختار نظام پولی و مالی کشور، حذف صفر از واحد پول را موجب 
افزایش ارزش پول عنوان کرده و این اقدام را کمکی برای رفع تورم دانستند.

بــه گزارش صبح امروز، محمدرضا صباغیان بافقی در جریان رســیدگی به لایحه 
یک فوریتی اصلاح قانون پولی و مالی کشور در موافقت با کلیات آن گفت: اصلاح 
ســاختار پولی یکی از اقدامات خوب دولت است چرا که ارزش پول کشور کاهش 
یافتــه تا حدی که حتی هزینه چاپ پول به اندازه ارزش پول نیســت و این اقدام 

دولت باعث برگشت ارزش پول کشور خواهد شد.
نماینده مردم مهریز و بافق در مجلس شورای اسلامی در ادامه تصریح کرد: امروز 
زمان مردم برای شمارش پول گرفته می شود که درصد خطا را بالا می برد و حذف 

صفر از واحد پول کشور باعث می شود، درصد خطا پایین بیاید.
علی بختیــار به عنوان دومین موافق کلیات این لایحه با اشــاره به هزینه بالای 
چاپ اسکناس در کشــور عنوان کرد: باید از چاپ بیش از حد اسکناس جلوگیری 
کنیم تا هزینه ها پایین بیاید.نماینده مردم گلپایگان و خوانســار در مجلس شورای 
اســلامی در ادامه با بیان اینکه دولت ها برای حل مسائل اقتصادی خود، در وهله 
اول اصلاحات پولی صورت می دهند، اظهار داشــت: کشورهای بسیاری برای حل 
مشــکلات مالی خود اقدام به حــذف صفر کرده اند که ایــن موضوع در برخی از 
کشورها چند بار تکرار شــده است.عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی 
در پایان با بیان اینکه حذف صفر مســئله تورم را حل می کند، خاطر نشــان کرد: 
اصلاح ساختار پولی کشور باعث تقویت ارزش پول و سهولت معاملات خواهد شد.
صدیف بدری به عنوان آخرین موافق کلیات لایحه فوق با بیان اینکه نظام پرداخت 
هر کشور متکی به نظام اسکناسی است، گفت: حتی با توجه به افزایش استفاده از 
پرداخت الکترونیکی، باز هم نظام اسکناسی برای کشورها مهم بوده و نادیده گرفته 
نمی شــود.نماینده مردم اردبیل، نمین، نیر و سرعین در مجلس شورای اسلامی در 
ادامه با تأکید بر ســهولت معاملات توسط اســکناس عنوان کرد: به دلیل تورم در 
ســال های اخیر،اسکناس ها و مســکوکات کارایی خود را از دست داده اند و ارزش 

آنها بسیار افت کرده که همین امر باعث شده حمل و نقل اسکناس دشوار شود.
وی افزود: با توجه به بهای فلز مسکوکات شاهد خروج سکه از سیستم مالی کشور 
شــده ایم ضمن اینکه واحد پول فعلی ایران یعنی ریال، هویت خود را از دست داده 

و دیگر مورد مطالبه مردم نبوده و همگان از واحد پولی تومان استفاده می کنند.
عضو کمیســیون عمران مجلس شورای اسلامی در پایان با بیان اینکه گرد شدن 
قیمت ها با واحد ریال به ســمت بالا باعث نارضایتــی مردم به خصوص در زمینه 
کرایه حمل و نقل شــده است، خاطر نشان کرد: از این قانون در بازه زمانی 5 ساله 

استفاده می شود که مشکلی برای معاملات به وجود نمی آورد.

مخالفان حذف صفرموافقان حذف صفر 
حذف ۴ صفر اقتصاد کشور را سامان نمی دهد
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رئیس اداره بیماری های واگیر وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی گفت: موج اول اپیدمی کرونا و بیماری 
کووید ۱۹ که از اسفند شروع شده، خرداد امسال فروکش 
می کند اما تابســتان موارد تک گیر دارد و موج دوم همه 

گیری این بیماری در فصل پاییز شروع می شود.
به گزارش صبح امروز به نقل ایرنا، حسین عرفانی افزود: 
ویروس کرونا در دو یا ســه هفته گذشته روند نزولی و 
رو به کنترل داشــته، هر چند بیماری کووید ۱۹ به طور 
کامل خاموش نشــده است. پیش بینی این است که بعد 
از کنترل نســبی و فروکش کردن این بیماری با حرکت 
به ســمت خرداد ماه، موارد این بیماری به صورت تک 
گیر در جامعه اتفاق بیفتد اما کاملا ریشه کن نمی شود.

وی گفت: موج اول کرونا در ایران از اول اســفند شروع 
شــد و هنوز ادامه دارد، البته ممکن اســت در این مدت 
شاهد نوساناتی در اپیدمی کووید ۱۹ بوده باشیم اما این 
نوسانات به معنای موج بیماری نیست و انتظار این است 
که موج دوم کرونا را در پاییز امســال و با ســرد شدن 

شاهد باشیم.
رئیس اداره بیماری های واگیر وزارت بهداشــت افزود: 
در واقع رفتارهای ویروس کرونا تا حدود زیادی شــبیه 
ویروس آنفلوانزاســت و از نظر سرایت و علایم تا حدود 

زیادی شبیه آنفلوانزاست و مشابهت های زیادی دارند.
وی ادامــه داد: در روزهــای اخیر شــاهد کاهش موارد 
بیمــاری کووید ۱۹ و ابتلا به ویروس کرونا در کشــور 
هســتیم. پیش بینی وزارت بهداشــت این است که این 
روند کاهشی ادامه پیدا می کند و انتظار داریم موج اول 
کرونا در خرداد امسال تا حدود زیادی تحت کنترل درآید 
و فروکش کنــد اما این به معنای ریشــه کنی بیماری 
نیســت و موارد تک گیر و پراکنده ایــن بیماری وجود 

خواهد داشــت تا این موج اول دست خود را به موج دوم 
بیماری در پاییز بدهد و در پاییز دوباره شــاهد اپیدمی و 

همه گیری فصلی آن خواهیم بود.
عرفانی گفت: در این شــرایط توصیه به مردم می شود 
که نکات بهداشــتی و پیشــگیرانه را حتما در تابستان و 
ماههــای آینده همچنــان رعایت کنند چــون بیماری 

کووید-۱۹ به طور کامل خاموش نمی شود.
وی افــزود: برآورد وزارت بهداشــت این اســت، همان 
طــور که هر ســال در فصل پاییز و آبان یا آذر شــاهد 
بــروز و افزایش موارد بیماری آنفلوانزا هســتیم و موارد 
آنفلوانزای فصلی افزایش پیدا می کند. انتظار داریم موج 
دوم اپیدمــی کرونا و بیماری کووید ۱۹ را در فصل پاییز 

شاهد باشیم.

رئیــس اداره بیمــاری هــای واگیر وزارت بهداشــت 
گفــت: ویروس کرونا مانند آنفلوانــزا جزو انواع ویروس 
سرمادوســت است که در فصل ســرد سال بیشتر شایع 
می شــود. این ویروس ها در ســرمای هوا هم مقاومت 
محیطی بیشــتری دارند و هم چرخش انتقال آنها راحت 

تر صورت می گیرد.
عرفانی گفت: این ویروس ها در فصل گرم سال به طور 
کلی از بین نمی روند و مواردی از ابتلا به ویروس کرونا، 
آنفلوانــزا یا انواع دیگر ســرماخوردگی در فصل گرما و 
تابستان نیز دیده می شود اما موارد آن بسیار کمتر است.
وی ادامه داد: بر این اســاس و با این پیش بینی، وزارت 
بهداشــت برای موج دوم کرونا در پاییز در حال تدارک 
اســت و از اکنون تامین امکانات تشخیصی و بهداشتی 

و اقدامات پیشــگیرانه برای آن ایام شــروع شده است. 
امکانات حفاظتی و درمانی برای موارد سرپایی و بستری 
و نیز مراقبت و کنترل در همه جنبه ها تقویت می شــود 
تا با آمادگی مناسب و نسبتا کامل در پاییز بتوانیم با موج 

بعدی این بیماری برخورد کنیم.
رئیس اداره بیماری های واگیر وزارت بهداشــت گفت: 
فروکش کردن این بیماری در تابستان به رفتار مردم هم 
بســتگی دارد. اگر رفتار مردم و مراقبت های عمومی در 
جامعه مثل یکی دو ماه اخیر باشــد امیدواریم که با گرم 
شــدن هوا از خرداد و در تابستان اپیدمی کرونا در کشور 

فروکش کند.
عرفانی افزود: شرط اول و اساسی کنترل کرونا همکاری 
مردم، شــرط دوم هماهنگی بین بخشــی است و شرط 
ســوم تقویت نظام ســلامت و تامین امکانات بهداشتی 
و درمانی اســت. نظام ســلامت در حــال تقویت و به 
روزرسانی توانایی خود است تا بتوانیم موج اول کرونا را 
پشت سر بگذاریم و برای موج دوم در پاییز آماده شویم.

وی گفت: مســاله ویروس کرونــا و بیماری کووید-۱۹ 
بــه صورت یک پاندمی و همــه گیری جهانی درآمده و 
همه کشورهای دنیا اعم از کشــورهای نیمکره شمالی 
و جنوبی درگیر آن هســتند، بیماری های عفونی که در 
این کشــورها انتشار پیدا می کنند، در چنین شرایطی به 
صورت بیمــاری بومی در می آیند و انتقال ویروس بین 

دو نیمکره به وجود می آید.
عرفانی گفت: بیماری کووید ۱۹ هنگامی که در بهار ما 
رو به افول اســت در کشورهای نیمکره جنوبی در فصل 
پاییز است و زمانی که ما در پایان تابستان به سمت پاییز 
مــی رویم، نیمکره جنوبی به ســمت بهار می رود و به 
این ترتیب چرخش و انتقال ویروس ادامه پیدا می کند.

خبر خوب وزارت بهداشت:

موج اول شیوع کرونا خرداد فروکش می کند

سخنگوی وزارت بهداشت از شناسایی 1223 بیمار جدید کووید19 در کشور خبر داد.
دکتر جهانپور گفت: از دیروز تا امروز 15 اردیبهشــت 1399 و بر اســاس معیارهای قطعی 

تشخیصی 1223 بیمار جدید مبتلا به کووید19 در کشور شناسایی شد.
وی گفت: مجموع بیماران کووید19 در کشور به 9864۷ نفر رسید.

به گفته جهانپور، متاســفانه در طول 24 ساعت گذشــته، ۷4 بیمار کووید19 جان خود را از 
دست دادند. مجموع جان باختگان این بیماری به 62۷۷ نفر رسید.

وی گفت: خوشبختانه تا کنون ۷93۷9 نفر از بیماران، بهبود یافته و ترخیص شده اند.

بــه گفته وی، 26۷6 نفر از بیماران مبتلا به کووید19 در وضعیت شــدید این بیماری تحت 
مراقبت قرار دارند.ســخنگوی وزارت بهداشــت گفت: تا کنون 508 هــزار و 288 آزمایش 

تشخیص کووید19 در کشور انجام شده است.
وی گفت: همچنان در فاز مدیریت شــده بیماری هســتیم و البته به هیچ وجه شرایط عادی 
را در هیچ کجای کشــور مشاهده نمی کنیم و لذا توصیه ما همچنان رعایت نکات بهداشت 
فردی و عمومی و فاصله گذاری اجتماعی و استفاده از ماسک در مکان های شلوغ و ترددهای 

ضروری است.

۱۲۲۳ ابتلا و ۷۴ فوتی 
جدید کرونا در کشور

بررسی وضعیت کادر پزشکی در بخش خصوصی:

کمبود خصوصی
نظام  سازمان  رییس  جامعه:  سرویس 
پزشکی مشهد گفت: مهمترین اقدامی که 
سازمان نظام پزشکی در خصوص حفاظت 
از کادر درمان، تهیــه اقلام محافظتی در 
امروز،  امکان اســت.به گزارش صبح  حد 
دکتــر علی بیرجنــدی نــژاد در مصاحبه 
با خبرنــگار این رســانه پیرامون وضعیت 
سلامت پزشــکان در دوران شیوع کرونا، 
با ریســک  افزود: مراکــز درمانی محلی 
بالای آلودگی و  ابتلا، ســلامت بسیاری 
از پزشــکان را تحت تاثیر قرار داده که به 
همین جهت، تهیــه اقلام محافظتی یکی 
از مهم ترین اولویت ها جهت حفظ سلامت 

این مدافعان است.
نبود ماسک سه لایه برای پزشکان

وی تصریــح کرد: اگر چه ســازمان تمام 
قوای خود را جهت تهیه اقلام به کار گرفته 
اما هنوز موفق به تهیه این اقلام برای تمام 
کادر درمانی نشــدیم و حتی گاهی برای 
تهیه ماســک ســه لایه برای پزشکان با 

مشکل مواجه هستیم.
بیرجندی نــژاد بیــان کرد: سیاســت های 
کلی در کشــور به گونــه ای بوده که تمام 
امکانات و بودجه  در بخش دولتی متمرکز 
شــده و بخش های خصوصی و غیر دولتی 
کمتــر مورد توجه دولتمــردان قرار گرفته 
و با مشــکلات زیادی دســت و پنجه نرم 

می کنند.
وی اظهار کرد: در دوران شــیوع ویروس 
کرونــا، بخش غیر دولتــی همپای بخش 
دولتی برای حفظ سلامت مردم به میدان 

آمد و به همراه دیگر اعضا تمام تلاش خود 
را جهت کنترل این بیماری انجام دادند.

آمار مبتلایان در دست وزارت بهداشت
رییس ســازمان نظام پزشــکی اســتان 
خراســان رضوی تبیین کــرد: تعداد قابل 
توجهی از پزشــکان و کادر درمانی به این 
بیماری مبتلا شــدند که متاسفانه با توجه 
دقیقی  اطلاعات  اماری  سیاســت های  به 
از تعداد پزشــکان مبتلا به این بیماری در 

دسترس نیست.
وی ادامه داد: این اطلاعات و آمار توســط 
وزارت بهداشت تهیه و جمع آوری می شود 
و دسترسی به این آمار برای ما نیز ممکن 
نبوده و تعداد این مبتلایان نیز بر اســاس 
نوع فرمــول ابتلا متفاوت بــوده چرا که 
تســت هایی که بر اســاس آن ارزیابی ها 
انجــام می شــود و ابزارهایــی بــه مانند 
عکس و سی تی اســکن تا حــدود دقیقی 
 می تواند خبــر از ابتلای قطعی به بیماری

 بدهد. 
فاصله امار واقعی تا آمار منتشر شده

بیرجندی نژاد توضیح داد: آمار رســمی که 
از مبتلایان به کرونا منتشــر می شود تنها 
شــامل بیمارانی میشــود که تست کرونا 
را انجام داده و اگر توســط راه های دیگر 
ابتلای به این بیماری قطعی شــود در آمار 

رسمی لحاظ نمی شود.
وی اذعــان کــرد: و بــا توجه بــه این 
انتشــار امــار، تعداد  سیاســت گذاری در 
مبتلایان واقعی با امار منتشــر شده فاصله 

گاها قابل توجهی دارد.

بیرجندی نژاد بیان کرد: متاسفانه چند نفر 
از اعضای سازمان نظام پزشکی مشهد در 
مبارزه با این ویروس به شــهادت رسیدند 
که عمده این شــهدا نیــز در بخش غیر 
دولتی فعال بودند.وی تشریح کرد: نسخه 
نویسی الکترونیک یکی از روش های مورد 
حمایت ما بوده که در شرایط کنونی برای 
حفظ سلامت کادر پزشکی و درمانی بیش 
از پیــش کارآمد آمده اما این روش نیازمند 
زیرســاخت هایی بوده که متاسفانه در حال 
حاضر بیشــتر اوقــات بخاطر عــدم نبود 
زیرساخت های مناســب در نسخه نویسی 
 بــه روش الکترونیک اختلالاتی  به وجود

 می آید.

پاسخگویی پزشکان به صورت مجازی 
در دوران کرونا

بیرجنــدی نــژاد گفت: مهم تریــن ویژگی 
ارتباط دیجیتال، جلوگیری از هزینه های بی 
مورد بوده و برای عملیاتی شــدن این مورد 
زیر ســاختی که برای بهره گیــری از روش 
الکترونیک قابل نیاز بوده فعلا در دســترس 
عموم قرار ندارد.وی ابراز کرد: در دوران شیوع 
کرونا که بسیاری از پزشکان و کادر درمانی با 
توجه به قرنطینه خانگی و تعطیلی مطب های 
شــخصی در فضای مجازی به مشــاوره و 
پاســخگویی انلاین روی اورده و بسیاری از 
مشکلات بیماران و مردم خود را از این طریق 

رفع کرده و به پاسخگویی پرداختند.

برگزاری کنکور با رعایت فاصله  ۱.۵ متری 
هیچ خطری ندارد

عضو کمیسیون بهداشــت مجلس تصریح کرد: برگزاری آزمون دکتری، کارشناسی 
ارشد و کنکور سراسری سال 99 با رعایت فاصله گذاری اجتماعی بین داوطلبان هیچ 

خطری نخواهد داشت.
بهروز بنیادی با اشــاره به تغییر زمان برگزاری آزمون دکتری، کارشناســی ارشــد و 
کنکور سراسری سال 99 درباره برگزاری یا عدم برگزاری این آزمون ها، عنوان کرد: 
با الکترونیکی شدن ثبت  نام کنکور عملا از تجمع در زمان ثبت نام ها جلوگیری شده 

و فقط باید در زمان برگزاری آزمون نسبت به رعایت فاصله اجتماعی دقت شود.
نماینده مردم کاشــمر و بردســکن در مجلس شورای اســلامی ادامه داد: در محیط 
برگزاری آزمون نیز چنانچه فاصله بیش از 1.5 متر رعایت شود، خطری داوطلبان را 

تهدید نمی کند و حتی نیازی به استفاده از ماسک و دستکش هم نیست.
وی بــا بیان اینکه داوطلبان نباید دچار بلاتکلیفی شــوند، اضافه کرد: در حال حاضر 
داوطلبان باید با تمرکز بر آزمون های پیش رو خود را برای کنکور آماده کنند؛ چراکه 
تاریخ نهایی برگزاری سه آزمون دکتری، کارشناسی ارشد و کنکور سال 99 به زودی 

توسط ستاد ملی مقابله با کرونا و سازمان سنجش اطلاع رسانی خواهد شد.
عضو کمیســیون بهداشــت و درمان مجلس شورای اســلامی افزود: البته سازمان 
ســنجش آموزش کشور در پاسخ به درخواســت های داوطلبان و با هماهنگی با سه 
وزارتخانه علوم و بهداشــت و آموزش و پروش زمــان برگزاری آزمون های دکتری، 

کارشناسی ارشد و سراسری را تغییر داد ولی قطعا هر سه آزمون برگزار خواهد شد.
پیش از این قرار بود آزمون کارشناســی ارشــد در روزهای پنجشنبه 22 و جمعه 23 
خرداد ماه و آزمون دکتری نیز روز جمعه 9 خرداد ماه برگزار شــود که زمان آن تغییر 

کرده و توسط سازمان سنجش اعلام خواهد شد.

مرزبانی

برخورد شدید با قاچاقچیان کالاهای 
ضروری پزشکی

فرمانده مرزبانی اســتان خراسان رضوی از کشــف کالای پزشکی در مرزهای این 
استان خبر داد.

به گــزارش صبح امروز به نقل از خبرنگار پایگاه اطلاع رســانی فرماندهی مرزبانی 
اســتان خراسان رضوی، سردار » ماشالله جان نثار » فرمانده مرزبانی استان خراسان 
رضوی در تشــریح این خبر بیان داشــت: در مرزهای خراسان رضوی، طی ایست و 
بازرســی های مداوم، مرزبانان این فرماندهی موفق به کشــف چندین مورد کالای 

قاچاق پزشکی شدند.
فرمانده مرزبانی اســتان خراســان رضوی افزود: در پی بازرسی های انجام شده از 
ورود و خروج مسافرین در ایست و بازرسی 1۷ شهریور هنگ مرزی تایباد، مرزبانان 
توانســتند 100ثوب لباس پرســتاری)گان(، 1500 عدد ماســک ساده، 850 ماسک 
فیلتردار و 85 عدد شیلد پرستاری)نقاب( قاچاق را که به صورت خیلی ماهرانه جاساز 

شده بود را کشف نمایند.
وی در ادامه این گزارش عنوان داشــت: همچنین مرزبانان در این ایست و بازرسی 
موفق شــدند اقلامی از قبیل لباس، شــامپو، مرغ، تخم مرغ، روغن، پنیر، رب و ... 
کشف نمایند،کارشناســان ارزش کالاهای مکشوفه را 91 میلیون و 280 هزار ریال 

برآورد کرده اند.
سردار » جان نثار » در انتها گفت:در این برهه حساس که مردم عزیز در حال جنگ 
با ویروس کرونا هســتند مرزبانان با تــلاش در نقطه صفر مرزی با قاچاقچیان کالا 
بخصوص لوازم ضروری پزشــکی به شــدت برخورد کرده و همواره هوشیار و بیدار 

هستند.
لازم به ذکر است پس از هماهنگی های انجام شده با مراجع قضایی اقلام مکشوفه 

بهداشتی تحویل نماینده بهداشت و درمان شهرستان تایباد گردید.

دیدگاه

اثری که کرونا بر روابط اجتماعی ما گذاشت
رئیــس انجمن علمی مــددکاری اجتماعی ایران گفت:  تقویت روابط و همبســتگی 
خانوادگی و شناخت و صمیمت اعضای خانواده از یکدیگر را از مهمترین آثار و نتایج 

اجتماعی شیوع کرونا در جهان بیاد دانست.
به گزارش ایرنا، مصطفی اقلیما در خصوص آثار و نتایج اجتماعی شیوع بیماری کرونا 
در جهان اظهار داشت: به گفته برخی روانشناسان با تداوم قرنطینه خانگی، افسردگی، 
اختلافات خانوادگی و میزان طلاق افزایش یافته اما از سوی دیگر این ارتباط نزدیک 

شناخت اعضا خانواده از یکدیگر و اتحاد و همبستگی خانوادگی را افزایش داد.
وی ادامــه داد: به گفته مشــاوران کاهش و رفع اختلافــات خانوادگی با گفت وگو 
و تشــکیل جلســه های گروهی با روانشناسان محقق می شــود؛ اما براساس برخی 
تحقیقات شناخت طرفین از یکدیگر در این دوران بسیاری از تنش  و ناسازگاری ها را 

کاهش و صمیمیت خانوادگی را افزایش داد.
این جامعه شناس تصریح کرد: یکی دیگر از تبعات اجتماعی نگران کننده اما در جهان 
پساکرونا گسترش بیکاری است؛ امروزه با شیوع این بیماری بسیاری از کسب وکارها 

تعطیل و این مساله گاه آسیب های اجتماعی متعددی را به دنبال خواهد داشت.
وی افزود: براساس نتایج یک تحقیق با جامعه آماری چهار هزار نفری که به صورت 
مجــازی انجام پذیرفت، 60 درصد از شــهروندان جامعه از بیکاری پس از مهار این 
بیماری نگران هستند.براســاس نتایج یک تحقیق با جامعه آماری 4 هزار نفری که 
به صورت مجازی انجام پذیرفت، 60 درصد از شــهروندان جامعه از بیکاری پس از 

مهار این بیماری نگران اند.
اقلیما ادامه داد: راه اندازی مجدد کســب وکارها پس از مهار و کنترل بیماری ماه ها 
به طول می انجامد و این مســاله خانواده ها را به فقر اقتصادی دچار می کند. توسعه و 
گسترش فقر اقتصادی نیز در هر جامعه بی تردید جرم و بزهکاری را افزایش می دهد.
رئیس انجمن علمی مددکاری اجتماعی ایران گفت: بنابراین به منظور کاهش و رفع 
این آسیب ها باید از امروز برنامه ریزی شود در غیر این صورت به منظور رفع نیازهای 
اقتصادی اتحاد و همبســتگی اجتماعی کاهش، جرم و بزهکاری و سودجویی برخی 

منفعت طلبان نیز افزایش خواهد یافت.

سوژه

آمار رسمی که 
از مبتلایان به کرونا 
منتشر می شود تنها 
شامل بیمارانی میشود 
که تست کرونا را انجام 
داده و اگر توسط 
راه های دیگر ابتلای به 
این بیماری قطعی شود 
در آمار رسمی لحاظ 

نمی شود
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نجــف دریابنــدری، مترجــم و نویســنده 
پیشکســوت، که با ســبک و نثر ویژه اش 
در ترجمه شناخته می شــد روز گذشته، ۱۵ 
اردیبهشت در ســن نودویک سالگی و پس 
از عمــری تــلاش در راه اعتلای فرهنگ 
درگذشــت. وی از مشهورترین و معتبرترین 
مترجمان ادبیات جهان بود که ترجمه آثاری 
از نویســندگانی مانند ارنســت همینگوی، 
مــارک توایــن، ویلیــام فاکنــر و کازوئو 
ایشــی گورو را در کارنامه اش دارد. همچنین 
آثار غیرداستانی بسیاری را نیز به قلم ترجمه 
در آورده که آثار فلاسفه ای همچون برتراند 
راســل و آیزایا برلین در میان آنها به چشم 
می خورد. بسیاری از کسانی که با آثار ادبی 
و فلسفی نجف دریابندری آشنایی ندارند، او 
را با کتاب دیگری می شناسند که با سی بار 
تجدید چاپ، نام او را از کتابخانه ها به فضای 
خانه ها و آشپزخانه ها آورد. »کتاب مستطاب 
آشــپزی، از ســیر تا پیاز« کار مشترک او و 
همسرش فهیمه راستکار، با سبکی متفاوت 
از کتاب های مشابه و نثری طناز و بازیگوش 
به یکی از محبوب ترین کتاب های آشــپزی 
ایران تبدیل شد. ســازمان میراث فرهنگی 
ایران، در ســال ۱۳۹۶، آقای دریابندری را 
به عنوان گنجینه زنده بشــری ثبت کرد. او 
در طول زندگی فرهنگی خود ارتباط خوبی 
با نشــریات داشت و در برخی از آن ها مانند 

نقد آگاه و خوشــه همکاری می کرد. وی از 
ســال ها قبل به دلیل چند ســکته مغزی و 
بستری شدن در بیمارستان و از دست دادن 

همسرش دست از کار کشیده بود. 
معلمی بدون تعلم

خوش محضر  فــردی  دریابندری  زنده یــاد 
بود که بســیاری شــاعران نام آور روزگار ما 
همچون احمد شــاملو، مهدی اخوان ثالث، 

هوشــنگ ابتهاج، سیاوش کسرایی، ابراهیم 
گلســتان، صادق چوبک و بســیاری دیگر 
با او در ارتباط بودند و ســال ها در جلســه  
صبح هــای جمعه شــماری از دوســتان و 
نام آوران اهــل ادب گِردَش حلقه می زدند و 
از خوش صحبتی هایش بهره مند می شــدند. 
خدمات دریابنــدری به زبان فارســی تنها 
به شــکل دادن به حافظه جمع بسیاری از 

کتابخوانان در دهه های ۴۰، ۵۰، ۶۰  و بعد 
از آن ختم نمی شــود. با آنکه خود او هرگز 
روی دانشــگاه را ندید، اما آثار بی شماری را 
با قابلیت تبدیل شــدن به کتب درســی در 
رشته های مختلف ترجمه و نویسندگی دارد. 
او معلم بــدون متعلم بود و مهم ترین درس 
را از جماعت جامعه و تجربیات زیســته اش 
گرفت. حائز اهمیت است که وی به مناسبت 

ترجمه آثار ادبــی آمریکایی، جایزه تورنتون 
وایلدر از دانشگاه کلمبیا را گرفته است.

ترجمه علم نیست بلکه عمل است
ســهراب دریابنــدری فرزند ایــن مترجم 
پیشکســوت با انتشــار پیامــی در صفحه 
مجازی خــود این خبر را اعــلام و ضمن 
تسلیت به همه دوستداران او تقاضا کرد به 
منظور جلوگیری از واگیر و بیماری به منزل 
ایشــان مراجعه نکنند.بــه گفته خود نجف 
دریابندری، او در سال ۱۳۰۷ در محله حمام 
جرمنــی آبادان به دنیا آمده، هرچند ســال 
تولد در شناســنامه اش ۱۳۰۸ ثبت می شود. 
به همین خاطــر در دانش نامه های اینترنتی 
نیز او متولد ۱۳۰۸ معرفی شده است. بارها 
از او درباره تعریف ترجمه پرســیده شده و 
این مترجم با سابقه، هربار به نحوی در ارائه 
تعریفی محدود از ترجمه طفره رفته اســت. 
از نظر او ترجمه علم نیست بلکه عمل است 
که مترجم با آمــوزش منظم یا غیرمنظم و 
همینطور تمرین و ممارست آن را به دست 
باور دارد ترجمه خوب،  می آورد. دریابندری 
ترجمه ای اســت که مترجم بتواند متن را به 
صورتی ترجمه کند که خود نویســنده اگر 
همزبان مترجم بود آن متن را به آن صورت 
می نوشت. مترجمی که به این نظریه مجهز 
شد یک راست می رود توی جلد نویسنده و 

درست مانند خود او می نویسد.

ادبیات فارسی مترجم بزرگش را از دست داد؛

مردی که زندگی را به جاودانگی ترجمه کرد

پاندمی! کووید-۱9 جهان 
را تکان می دهد

به گــزارش خبرگزاری مهر،کامران برادران که بــا توجه به ترجمه متون 
خاص، نزد اهالی فلســفه و ادبیات نام آشنایی دارد، به تازگی ترجمه کتاب 
»پاندمــی! کووید-19 جهان را تکان می دهد« اثر اســلاوی ژیژک را به 

همراه محسن اصفهانی زاده و میلاد روان بخش به پایان رسانده است. 
وی بیــان کرد: این کتاب واکنش ژیژک به اپیدمی ای اســت که جهان را 
دستخوش تغییرهای بسیاری کرده اســت. دیدگاه و شیوه واکنش ژیژک 
بــه پاندمی کرونا طبعاً با غالب نگرش هــای معمول تفاوت دارد و احتمالًا 

بســیاری را متعجب خواهد کرد.برادران که ترجمه »خواست ناممکن« و 
»علیــه اخاذی مضاعف« از ژیژک را نیــز در کارنامه خود دارد، ادامه داد: 
هنوز ناشری برای انتشار این کتاب مشخص نشده است. البته پیشنهادهایی 
به مــا داده اند، اما هنوز تصمیم نهایی را در این باره نگرفته ایم. با این حال 
احتمالًا کتاب در یکی دو ماه آینده وارد بازار اندیشه ایران خواهد شد. باعث 
افتخار است که خود ژیژک نیز بناست یادداشتی بر روی این کتاب بنویسد 

که به نظرم خود می تواند جالب توجه باشد.

استخوان های دوست داشتنی
مهین راد

آمریکایی  نویسنده  سبالد  آلیس 
»اســتخوان های  نام  به  کتابی 
ســال  در  را  دوست داشــتنی« 
2002 چاپ کرد. کتاب موفقی 
که به زبان های زیادی ترجمه 
شــد و از روی آن فیلمــی در 
ســال 2009 به کارگردانی پیتر 

جکسون ساخته شده است. 
به  دختری  داســتان  رمان  این 
نام سوزی اســت که بعد از به 
قتل رسیدنش سرگذشت خود و 

اطرافیانش را تعریف می کند. 
»نام من ســالمون بود، که مثل 
ماهی سالمون نوشته می شود؛ 
و نام کوچکم ســوزی بود. من 
چهارده ســاله بــودم که در 6 
دسامبر 19۷3 به قتل رسیدم.«

قاتل او مرد همسایه شان جرج 
هاروی است که بعد از تجاوز او 

را به طرز فجیعی می کشــد و ما در طول داستان متوجه می شویم که هاروی تا به 
حال قتل های زیادی را مرتکب شده است.

ســوزی از بهشــت خود نظاره گر زندگی خانواده، دوســتان و قاتلش است. بهشتی 
که او توصیف می کند شــبیه آن چیزهایی اســت که او در زمین به آنها تعلق خاطر 

داشته است. 
پــدرش بعد از مدتی متوجه می شــود که قاتل دخترش کیســت. اما دلیل محکمه 
پســندی برای اثباتش ندارد و کســی حرفش را باور نمی کند. اما خواهر سوزی  به 
خانه ی هاروی می رود و طرحی را که گویا مدرک جرم اســت می دزدد. اما هاروی 

فرار می کند.
خانوادهی او از هم می پاشــد و مادرش خانه را ترک می کند چون به قول خودش 

ضعیف است و... 
»از میانیک مرد و یک زن همیشهیکی قوی تر از دیگری است. او اعتراف کرده بود: 

این بدان معنا نیست که فرد ضعیف تر آدم قوی تر را دوست ندارد.«
کتابی که ســبالد نوشــته است داســتان زیبایی در مورد مرگ و تاثیرات آن بر روی 
زندگی بازماندگان و یا حتی دنیاســت. داســتانی که در ورای موضوع دردناک خود 
به مســایل دیگری چون زندگی، ناکامی، خیانت، عشــق، بخشش، بهشت و...  نیز 

می پردازد. 
در پایان بخش دیگری از کتاب را می آورم.

»ری از خودش پرسید مرده چه معنایی دارد. مرده به معنای گم شده،  تبدیل به خاک 
شــده و از دســت رفته بود. او می دانست که وی آنطور که در عکس هایش به نظر 

می رسد وحشییا وحشت زده نیست.
همچنان که به عکس من خیره شــده به چیز تــازه ای پی برد، که دیگر آن عکس 
از من نبود. من در هوای اطرافش بودم، در صبح های سردی که او اکنون با روت 

می گذراند بودم، در ساعات خاموش و بی صدایی که در فواصل خواندن درس هایش 
به تنهایی سپری می کرد، بودم.«

سقوط 88درصدی فروش سینمای آسیا 
بر اثر کرونا

باشــگاه خبرنگاران جوان نوشــت: شــیوع و همه گیری ویروس کرونــا باعث افت 
88درصدی درآمد گیشــه سینماها نسبت به زمان مشابه سال گذشته در منقطه آسیا 
اقیانوســیه )آسیای شرق و جنوب شرقی( شده است. این آمار که از داده های مختلف 
تهیه شــده است، نشــان می دهد 528میلیون دلار درآمد بزرگترین منطقه سینمایی 
در جهان اســت که از ماه ژانویه تا مارس رقم خورده اســت. سینماهای کشورهای 
مختلف این ناحیــه در زمان های مختلف، واکنش های متفاوتــی را نیز در مقابله با 

کرونا اتخاذ کردند.
ســینماهای کشور چین، اواخر ماه ژانویه با دســتور دولت بسته شدند و همانطور که 
انتظار می رفت تاکنون بازگشــایی نشــده اند. تعداد زیادی از سینماهای کشور کره 
جنوبی نیز به دلیل کاهش شــدید تقاضای مردم برای حضور در سینماها بسته شدند. 
در کشــور ژاپن تا اواســط ماه آوریل وضعیت اضطراری اعلام نشده بود و به همین 
خاطر مقامات محلی نمی توانستند سینمادارها را مجبور به بستن سینماها کنند. با این 
وجود گیشه این کشور افتی 46درصدی داشت و به فروش 190میلیون دلاری رسید.
درآمدهای کشــور کره جنوبی نیز 65درصد ســقوط کرد و در ســه ماه اول ســال 
تنهــا 140میلیون دلار فروختند. آمار ماهانه فروش بلیت ســینما در این کشــور از 
16میلیون در ماه ژانویه به ۷میلیون تا ماه فوریه و حدود 2میلیون تا ماه مارس سقوط 
چشــمگیری را نشان می دهد. در آوریل امسال، ارقام فروش بلیت 9۷2هزار است که 

در سال گذشته در همین ماه 13.3میلیون بلیت بود.
32درصد کاهش فروش گیشــه و رســیدن به 110میلیون دلار در سه ماه اول سال 
میلادی، آمار اســترالیا در ســال 2020 است. سینمای این کشــور در ژانویه حدود 
۷0میلیون دلار فروش داشــت، اما در ماه مارس این رقم به 3.۷۷میلیون دلار سقوط 

کرده است.
منطقه آسیا اقیانوسیه میزبان پنج مورد از ده مارکت بزرگ جهان در خارج از آمریکای 
شمالی است. طبق آمار سال گذشــته کشور چین، ژاپن و کره جنوبی پرفروش ترین 

مناطق بین المللی بودند. در این رتبه بندی هند ششم و استرالیا دهم شدند.

بازار ارزان انیمیشن
در رابطه با ساخت و تولید انیمیشن اگر بخواهیم در چرخه ای بسته، فقط تولید و مصرف داخلی داشته باشیم نهایتا به بن بست می رسیم

به مثابه  انیمیشن ها 
رسانه، از تمهیدات 
گوناگــون بــرای 
به  پیــام  انتقــال 
رده ســنی خاصی از 
که  اســت  مخاطبان 
روایتگری  و  روایــت 
در  مهمــی  عامــل 
است.  آنها  شکل دهی 
تعریف  در  بنابرایــن 
اولیه، انیمیشــن یکی 
از اشکال رســانه ای و نوعی شبیه سازی 
پدیده های واقعی محســوب می شود که 
تأثیر به سزایی در رشد اجتماعی، اخالقی 
و عاطفــی در دوران کودکــی افراد دارد 
که با هدف آگاهی بخشــی، نســبت به 
ابعاد تربیتی و آموزشــی اقدام به ساخت 
آن ها می شود و با توجه به حساسیت های 
موجــود در پرورش مخاطبــان کودک، 
باید به نوع ویژه ای به آن پرداخته شــود.
چرا که یکــی ازعوامل مؤثــری که در 
شکل گیری شخصیت کودکان ونوجوانان 
بســیار مؤثر و حائز اهمیت می باشد، الگو 
پذیری کــودکان و نوجوانان از قهرمانان 
این انیمیشــین ها اســت. کارتون ها به 
خاطر مجموعه پیام هایی که به مخاطب 
خودمی رســانند بســیار با ارزش هستند، 
لذا با توجه به وســعت و تنوع موضوعی، 
آن ها را به دسته های مختلف جهت سنین 
کودکان  می کننــد.  متفاوتتقســیم بندی 
و نوجوانــان همواره به خاطــر جذابیت 
تصاویر، از کارتون ها و انیمیشــن ها تأثیر 
پذیرفته و بــا همانند ســازی رفتارها و 
حــرکات، به دنبال اجــرا و تقلید از آن ها 

هستند.
مشهد، قطب مهم صنعت انیمیشن 

به استناد ســوابق موجود، مشهد همواره 
جزو قطب های موفق در صنعت انیمیشن 
ســازی بوده و در این بیــن، هنرمندان 
بســیاری را پرورش و بــه جوامع داخلی 
و خارجی معرفی کرده اســت. در شرایط 
کنونی و با وجود نیاز بخشی از جامعه به 
تاثیر  آموزش های غیرمســتقیم، نقش و 
این ســیر کتمان نشدنی  انیمیشن ها در 
اســت و طبیعتا در سطح کشــوری نیز 
تمهیدات لازم اندیشــیده شده و بودجه 
مــورد نیاز به آن تعلــق گرفته یا خواهد 

گرفت.
تشکیل مجمع انیمیشن ایران

در این زمینه ســید محمدحسین علمدار، 
فارق التحصیل مقطع کارشناسی در رشته 
کارگردانی تلویزیونی با ســابقه 15 سال 
فعالیت در حوزه های مختلف نویسندگی، 
فیلم های  تهیه کنندگــی  و  کارگردانــی 
انیمیشن های متنوع  کوتاه، مجموعه ها و 
در سطح کشورمی گوید:مشهد از ابتدا هم 
یکی از قطب های مهم انیمیشن ســازی 
بود و فعالیت زیادی در این زمینه ذر قالب 

گروه های منفرد و جدا از هم داشت. پس 
از حدود دو ســال گفتگو و هم اندیشــی 
و بررســی اعضا، برآن شدیم که تیم های 
انیمیشن که تا به حال  به صورت انفرادی 
و جدا از هــم در این زمینه فعالیت و کار 
می کردند را  تلفیق کرده و تشکلی به نام 
مجمع انیمیشن  ایران را پایه ریزی کنیمو 
این مجمع  اینکه نمی خواستیم  به صرف 
منحصر به مشــهد باشد، نام ایرانرا بر آن 
گذاشــتیم تا سازوکار مجمع را به صورت 
فراگیر و کشــوری به انجام برسانیم و به 
طور مثال شهرهای دیگر مثل کرمان که 
انیمیشــن فعالیت زیادی دارد،  در زمینه 
نیــز از این الگو اســتفاده و تبعیت کنند. 
اما هنــوز این مجمع فراگیــر برای کل 
نیروهای دســت  اندر کار حوزه تشــکیل 
نشده اســت.حتی صنفی به نام کارگری 
انیمیشــن که در تهران مشــغول به کار 
است، شــکل فراگیر ندارد. بنابراین هفت 
گروه وارد مجمع انیمیشن شده و در حال 
فعالیت هســتند و حدودا مقارن با قبل از 
شروع بحران کرونا، مجمع فعالیت خود را 

آغاز کرده است.
حرکت به سمت انیمیشن بین المللی

این کارگردان انیمیشــن که در سال های 
اخیر ســوابق خوبی به جهت شرکت در 
رویدادهــای بین المللی و کســب جوایز 
فســتیوال های خارج از کشور را به جهت 
کارگردانی انیمیشن از آن خود کرده است، 
تصریح می کرد: شــاید کارکردن انفرادی 
از این به  انیمیشن سازی پیش  گروه های 
دلیل این بــود که متکی به بودجه دولت 
بودیم. کارها سفارشی بود و در برابر پولی 
که دریافت می شــد، کارها ساخته و ارائه 
می شد. به طور یقین خیلی فرقی نمی کرد 
که اثر چه مســیری را طی می کند و آیا 
بــه بازار جهانی راه پیــدا می کند یا خیر. 
به عنــوان تولید کننده برای ما مهم نبود 
و متقاضیان نیــز اهمیتی به این موضوع 
کنندگانوجهه  تولید  برای  نمی دادند.صرفا 
بیلان کاریداشــت و طبــق وظیفه عمل 
می کردند. یکی از دلایل در قالب مجمتع 
عمل کردن ما این بود که به مرور اتکای 
ما به درآمــد دولت کم شــد و خودمان 
هم سعی کرده ایم مســتقیم عمل کنیم 
و اقتصادی تر به ماجــرا فکر کنیم. البته 
دوستانی هم داریم که اختصاصا کارهایی 
برای ارائه بین المللی می ســازند و دامنه 
فعالیــت و بازار آن ها جهانی اســت و در 
رویدادهــای مختلف بین المللی شــرکت 
می کنند. به شــخصه برای من در درجه  
اول، پرده ســینما و در درجه دوم حرکت 
به سمت انیمیشن بین الملی مطرح است.

بن بست تولید و عرضه داخلی
علمدار با اشاره به اینکه در رابطه با ساخت 
و تولید انیمیشن اگر بخواهیم در چرخه ای 
بســته، فقط تولید و مصرف داخلی داشته 
باشــیم نهایتا به بن بست می رسیم ادامه 

می دهد: اگــر بتوانیم بازارهای بین المللی 
را در نظــر بگیریم، قطعا قدم های بزرگی 
کارهایی  اغلب  برداشت. هرچند  می توان 
که بــه جهت حضور در عرصه بین المللی 
ساخته می شود هم با مختصات فرهنگی 
ما سازگاری دارد و می تواند در داخل هم 
عرضه شــود.  اما برای اینکارسازندگان 
داشته  بایددیدجهان شــمول  انیمیشــن 
باشند تا بتوانند اثار مناسبی را ارائه دهند.

تولید انیمیشن های آموزشی به 
پیشنهاد وزارت بهداشت

علمدار با توجه به اهمیت تولید محتوای 
آموزشی در شرایط کنونی بیان می کرد: در 
رابطه با ســاخت کارهایی صرفا مطابق با 
شرایط کنونی و اطلاع رسانی و آموزش در 
شرایط بحران، شاید ما می توانستیم وارد 
این بخش شــویم. ولی در واقع مشکل 
عرضه کالاســت. در بحث کرونا، با توجه 
به اینکه مسئله ملی بود، خیلی منطقه ای 
به آن پرداخته نشــد. یعنی به این شکل 
نبود که مثلا در مشهد عنوان شودکه در 
این زمینه کاری صورت پذیرد. به همین 
جهت بخش غالب کار در تهران متمرکز 
بود و گروه هایی در تهران سفارش گرفته 
و کار را انجام دادند. استثناعا بحث کرونا 
موضوعی اســت که دقیقا باید سفارشی 
تولید شــود وفیلمســاز با توجه به جنبه 
علمی موضوع نمی تواند به تنهایی کاری 
را بسازد. چرا که ممکن است در مغایرت 

بــا مبانی علمــی و پروتکل هاای وزارت 
بهداشت باشــد.در این رابطه باید وزارت 
بهداشت ورود پیدا می کرد و می گفت که 
چه چیزی باید تولید شــود تا فیلمساز با 
توجه به نیازها به ساخت و تولید بپردازد.

دو فاکتور مهم انیمیشن در ایران
این هنرمند ادامــه می دهد: در صنعت 
انیمیشــن مبحثی به نام مزیت نســبی 
داریم. ما در مشــهد مزیت نســبی که 
هیــچ، مزیــت مطلق داریــم. در حال 
حاضر، نیــروی کارخوبی در این عرصه 
فعالیت می کنند که البته تعدادی از آن ها 
از چرخه خارج شــده، یا با توجه به این 
شرایط، تغییر شــغل داده و یا مهاجرت 
کردند. اما بازهم انیمیشن ســازی کشور 
در سطح نســبتا خوبی قرار دارد و حتی 
اگر با ترکیهکه در صنعت سینما موفق تر 
بوده است، مقایسه شویم بازهم انیمیشن 
ایران در جایگاه بالاتری قرار دارد. البته 
که در حال حاضر اگر همینطور سســت 
پیش برویم،پنج ســال دیگر آن ها از ما 
جلوتــر خواهند بود ولیکــن در منطقه 
کشــوری مثل ایران نیست که در این 
زمینه تا این اندازه فعالیت داشــته باشد. 
قیمت هایــی که در ایــران وجود دارد، 
بعضــا یک دهم قیمت متعارف اســت. 
در واقع بازار ارزان ســاخت انیمیشن و 
نیروی انسانی کارآمد دو فاکتور مهم در 

تقاضای انیمیشن ایران است.

عدم وجود سازوکار مشخص در ارائه 
آثار

سید محمدحسین علمدار با اشاره به اینکه 
هنوز ســازوکاری نداریم که بتوانیم با یک 
روش درســت کارهای خود را ارائه دهیم 
اظهار می کــرد:در حال حاضر فقط در حال 
رایزنی با مدیران هســتیم تــا راهی برای 
ایجاد توازن و نتیجه مناســب بین عرضه 
و تقاضــا پیــدا کنیم. چرا کــه به صورت 
عــادی، ما طبق ســفارش صداوســیما یا 
کانون پرورشــی فکری کاری را می سازیم 
و یا باید چیزی را بســازیم و ارائه دهیم تا 
پخش و بازاریابی شودواگر به نوعی امکان 
پذیر باشــدکه در مبحــث پخش و عرضه 
حمایت صورت بگیرد، قطعا اتفاقات بهتری 
می افتد. در نهایــت اینکه هم ما به عنوان 
تولیدکننــده و هم مدیران باید قدم هایمانرا 
محکم برداریم تا کار را به جایی برســانیم. 
من چندین ســال اســت در این زمینه کار 
می کنم و در دوره حضور من، حمایت های 
مادی نسبتا خوبی از انیمیشن سازان می شد. 
حداقل در حد نیاز کمک می کردند. البته که 
من خودم را با یک فیلمساز غربی مقایسه 
نمی کنــم چرا که اقتصــاد بزرگتر ظرفیت 
بیشــتری هم دارد. بهر حال ما تا حدودی 
از حمایت برخوردار بودیم و حالا کارمان در 
حال به ثمر رســیدن استو نیاز به دلسوزی 
مسئولین داریم تا نیروهای جدید سرخورده 

نشوند و دلگرم کار باشند.
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 افزایش 21 درصدی بهای سرویس مدارس در سال جدید تصویب شد
افزایش خطوط و ساعات کاری اتوبوسرانی مشهد از 16 اردیبهشت و تداوم 

تعطیلی مترو مشهد تا عید فطر در شورای شهر تصویب شد.
به گزارش صبح امروز در نود و یکمین جلســه علنی شــورای شهر مشهد 
که در تالار شــهر برگزار شد، افزایش خطوط اتوبوسرانی به 4۷ خط روزانه 
و 18 خط حومه و افزایش ســاعات کاری از ســاعت 6 تــا 19، از تاریخ 

16 اردیبهشــت تا 15 خرداد و تمدید تعطیلی مترو مشــهد تا عید فطر، به 
تصویب رسید.

مجتبی بهاروند، رئیس کمیســیون عمران، حمل ونقل و ترافیک شــورای 
شهر مشــهد درخصوص این لایحه، اظهار کرد: با توجه به افزایش قیمت 
بنزین و تورم ســالانه، قیمت بهای سرویس مدارس مشهد در سال جدید 

21 درصد افزایش داشته است. 

تداوم تعطیلی متروی 
مشهد تا عید فطر 

مدیرارتفاعات جنوبی شهرداری مشهد تاکید کرد؛

اقدامات عمرانی درارتفاعات جنوبی برای 
ایجاد زیرساخت های تفرجگاهی است

با  درارتباط  شهردارمشهد  تاکیدات  به  اشاره  با  مشهد  شهرداری  جنوبی  ارتفاعات  مدیر 
بهره مندی مردم از ارتفاعات جنوب مشهد به عنوان تفرجگاه طبیعی گفت: اقداماتی که 
اکنون در این محل در حال انجام است، آماده سازی ارتفاعات جنوبی برای استفاده مردم 

از طبیعت است.
رمضانی  امیر  مشهد،  شهرداری  رسانی  اطلاع  پایگاه  از  نقل  به  امروز  صبح  گزارش  به 
دراین خصوص افزود: مطالعات اجرای کمربند سبز به طول 2۷ کیلومتر در جنوب مشهد و 
درانتهای دهه هفتاد با توجه به نیازهایی که در آن زمان از سوی مسئولان شهری احساس 

شده است، در دستورکار قرارگرفت.
وی اضافه کرد: پس از انجام مطالعات، کار برای اجرا به پیمانکار واگذار شد و برای مدتی 

پروژه پیگیری شد اما بنا به دلایلی عملیات اجرایی متوقف شد.
وی با بیان اینکه پس از این توقف عملیات اجرایی کمربند جنوبی، مجددا اوایل سال 91 با 
پیمانکار جدید منتخب ازسوی مدیریت شهری وقت آغاز شد، اظهارکرد: علیرغم انتقادهای 
سمن های محیط زیستی و بررسی هایی که در حوزه قضایی و شورای حفظ حقوق بیت 

المال درحال انجام بود عملیات اجرایی تا انتهای سال 96 ادامه پیدا کرد.
رمضانی تصریح کرد: در سال 96 دستگاه قضایی به صورت جدی به موضوع ورود پیدا 
کرده و پس از انجام بررسی های دقیق و محرز شدن تخلف زیست محیطی دراجرای 
کمربند ۷5متری جنوبی دستور توقف عملیات اجرایی آن در تاریخ 26اسفند ماه سال 96 

صادرکرد.
مدیرارتفاعات جنوبی شهرداری مشهد ادامه داد: در همین زمان شورای حفظ حقوق بیت 
المال شهرداری را مکلف کرد تا برای بهره بردن مردم از ارتفاعات جنوبی به صورت یک 

محل تفرجگاهی و گردشگری طرحی را تهیه و ارائه دهد.
وی با اشاره به اینکه ازانتهای سال 96 تا اواخرسال 98 قریب به دوسال مخروبه های باقی 
مانده از کوه تراشی ها و خاکبرداری ها، همچنین معابرایجاد شده بدون آسفالت و جدول 
گذاری به صورت نیمه کاره رها شده بود، اظهارکرد: این موضوع عواقب زیست محیطی 
مضاعفی از جمله معضل ریزگردها، سرگردانی سیلاب ها و افزایش خطر ابتلای ساکنان 

منطقه به بیماری سالک را افزایش داده بود.
تبدیل  برای  شهرداری  که  طرحی  براساس  معضلات  این  به  توجه  با  داد:  ادامه  وی 
کمربند جنوبی به محلی تفریحی وگردشگری داشت، در فاز اول مقررشد بخش هایی که 
زیرسازی، آسفالت و جدول گذاری شده و نیمه کاره رها شده بود، تبدیل به پارکینگ شود.
رمضانی افزود: لذا مجوزهای لازم برای این موضوع از ستاد تدبیر استان مبنی براینکه حد 
فاصل شهرک صابر تا انتهای نخل به طول 5کیلومترجوی و جدول گذاری آن کامل و 
رفع نقص شود با هدف بهره مندی مردم از ارتفاعات جنوبی به عنوان فضایی تفریحی و 

گردشگری موضوعی که خواسته سمن های محیط زیستی بود، اخذ شد.
مدیرارتفاعات جنوبی شهرداری مشهد اضافه کرد: متاسفانه برخی ازاین فضا سو استفاده 
کرده و خبر کذبی را مبنی براینکه شهرداری مشهد در زمان شیوع ویروس کرونا، عملیات 

احداث کمربندی ۷5 متری جنوبی را آغاز کرده است را منتشرکردند.
وی با بیان اینکه براین موضوع تاکید می کنم که طرح اولیه تبدیل پروژه کمربند جنوبی 
به مکانی تفریحی و تفرجگاهی ازاوایل دی ماه آماده شده بود، اظهارکرد: عملیات اجرایی 
نیز از ابتدای بهمن ماه و قبل از شیوع ویروس کرونا، پس از اخذ مجوزات لازم آغاز شد.

وی ادامه داد: شهرداری مشهد مجوز اجرا و تکمیل دو پل حد فاصل 5 کیلومتری شهرک 
صابر تا انتهای خیابان نخل را داشت، به همین دلیل شهردار مشهد دستور داد تا با توجه 
به دغدغه سمن های محیط زیستی و نخبگان شهری که نگران اجرای این دو پل بودند 
این کار نیز انجام نشده و تنها یکی از دو عرشه پل برای تردد شهروندان و دسترسی به 
پارکینگ ها اجرا و مابقی مسیر تنها از سنگ ونخاله های باقی مانده از گذشته پاکسازی 

شود.
رمضانی تصریح کرد: یکی از اهداف تبدیل کمربند ۷5 متری جنوبی به پارکینگ این است 
که زائران و مجاوران که قصد استفاده از فضای طبیعی ارتفاعات جنوبی مشهد را دارند 
خودروهای خود را دراین پارکینگ ها پارک کرده و پس ازآن به صورت پیاده در ارتفاعات 

جنوبی پیاده روی و ورزش کنند.
برای  لازم  اقدامات  حاضر  درحال  افزود:  مشهد  شهرداری  جنوبی  ارتفاعات  مدیرپروژه 
به  مشهد  شهردار  تاکیدات  با  طبیعی  تفرجگاهی  به  جنوبی  کمربند  و  ارتفاعات  تبدیل 
سرعت درحال انجام است تا پس از کاهش شیوع ویروس کرونا طی یکی دوماه آینده 
به عنوان تفرجگاهی نزدیک شهر در اختیار مردم قرارداده شود.وی با اشاره به اینکه در 
ارگان های و دستگاه  اختیار  ارتفاعات جنوبی که در  اراضی  طول 10-12 سال گذشته 
های دولتی قرارداشت گام به گام برای درختکاری و تبدیل شدن به فضای سبز، در اختیار 
شهرداری قرارداده شده است، اظهارکرد: تا کنون در عرصه 3000هکتاری بیش از یک 
میلیون و 200 هزار اصله درخت از گونه های بومی و مقاوم که مصرف آب کمی دارند 

کاشته شده است.
وی گفت: به دنبال این هستیم تا امکانات و زیرساخت های لازم رفاهی از قبیل سرویس 
اورژانس  بهداشتی،  پایگاه  تامین ملزومات ضروری،  برای  بهداشتی، غرفه هایی محدود 
زیرساختها  این  آماده کنیم که همه  ارتفاعات جنوبی  کیلومتری  را درمسیر5  نمازخانه  و 
غیر  داد:  ادامه  شد.رمضانی  خواهد  اجرا  زیست  محیط  با  منطبق  و  سبک  های  سازه  با 
های  استقرارالمان  و  طراحی  با  رابطه  در  نیز  فرهنگی  های  تیم  عمرانی  های  تیم  از 
فرهنگی درارتفاعات جنوبی و پارکینگ طبیعت درحال فعالیت هستند که درکنارالمان های 
فرهنگی نورپردازی هایی نیز در آیلندهای میانی مسیرشمالی و مسیرهای دوچرخه انجام 
خواهند داد.مدیرارتفاعات جنوبی شهرداری مشهد افزود: همچنین برای بهره مندی بهتر 
شهروندان از فضاهای ارتفاعات جنوبی حدود 4.5 کیلومترمسیر دوچرخه سواری و پیاده 
روی نیزدرحال اجرا شدن است که در میان این دو آیلند فضای سبزی به شکل کوهستانی 
اجرا می شود.وی تصریح کرد: در ضلع جنوب کمربند ۷5 متری نیز تراشه برداری هایی 
نه به شکل تخریب و برش کوه بلکه به معنای رفع خطرانجام و یکسری نور پردازی و 
فضاهای سبز نه به شکل فضاهای سبز شهری بلکه فضای سبز کوهستانی همگون با 
محیط نیز اجرا خواهد شد.وی ادامه داد: همچنین طرحی تحت عنوان باغ حیوانات اهلی 
نیز در دستورکار قراردارد که طی آن حدود 15-20 هکتار از اراضی واقع درحاشیه شمال 
با  مردم  آشنایی  برای  اهلی  و حیوانات  پارکینگ کمربندی جنوبی محصور  پروژه  غربی 

زندگی روستایی و قدیمی جانمایی خواهند شد.
رمضانی با اشاره به اینکه معتقدم نباید درحق مدیریت شهری برای اقداماتی که اکنون 
انجام می دهد، جفا کرد  ارتفاعات جنوبی برای تبدیل آن به تفرجگاهی برای مردم  در 
گفت: این اقدامات یکی از مصادیق عمل به شعارسال تحت عنوان جهش تولید در بهره 
مندی همه اقشارمردم از فضاهای طبیعی و اجتماعی است که ارتفاعات جنوبی می تواند 

نمونه ای از آن باشد.

استاد دانشگاه و مدیر کل اسبق میراث فرهنگی و گردشگری خراسان رضوی پیشنهاد کرد:

دامنه های جنوبی مشهد ثبت میراث طبیعی ملی شود
دکتر محمــد رحیم رهنما، اســتاد برنامه 

ریزی شهری دانشگاه فردوسی مشهد 
پــس از دوماه قرنطینه و رعایت شــرایط 
بهداشــتی ، جمعه 12 ماه 1399 ســری 
بــه دامنه های جنوبی مشــهد زدم ، واقعا 
از اینکه امســال بهار در نیم کره شــمالی 
اینگونه توسط اپیدمی کرونا تیره و تار شده 
، ناراحت هســتیم . از طرف دیگر لطافت 
طبیعــت و زیبایی منحصــر به فرد منظره 
های سرســبز دامنه های جنوبی مشهد در 
فصل بهــار امیدبخش بود و این ندا را می 
داد که این غم نیز خواهد گذشت ، منتهی با 
خردمندی و خلاقیت. یک مسئله مهم که 
بیشتر نگرانیم را از گذشته تا به حال تائید 
می کرد، مرور مداخله زمانی در این دامنه 
های ارزشمند جنوبی مشــهد در قالبهای 
مختلف اعم از احداث بزرگراه کمربندی و 
تصاحب کوه ها و دامنه ها توسط نهادهای 
قدرتمند سیاسی ـ مذهبی و مالی و نظامی 
و اداری وبخش خصوصی وابســته و رانت 
خوار  بــود که  منافع  خویش را در تملک 
اراضی موات )فاقد ســابقه کشت و کار و 
بهــره بردار ی ( و به قولی انفال می بینند. 
در واقع کوه خواری اصطلاح قشــنگی بود 
که توسط مقام معظم رهبری برای از بین 
بردن این فضاهــای ضروری برای تنفس 

شهر مشهد بکار رفته است. 
تبدل کاربری اراضی به تجاری پس 

از تصرف
در برنامه ریزی شــهری ســابقه ندارد در 
این چنین منطقه محدودی  این همه بلوار 
و بزرگــراه و کمربندی و خیابان کشــیده 
فکوری،  پیروزی،  رضوی،  شود)کلانترِی، 
نماز  و...(. شاید با این همه سطح کاربری 
حمل و نقل باید حداقل بیش از یک میلیون 
نفر جمعیت در این منطقه مســتقر شــود. 
کشیدن این شــریانهای ارتباطی بر دامنه 

های شیبدار کوههای جنوب مشهد، همان 
طوری شواهد نشان داده در چند سال آینده 
جای برای آمدن و رفت و گشــت و گذار 
شــهروندان و زایران برای دمی آساییدن 
نخواهد گذاشت. چون بخش رانت خوار آن 
قدر قوی و بامکانیزم های اداری آشناست 
که بــه تدریج تپه  ها و کوه ها و دامنه ها را 
تصاحب خواهد کرد، همان گونه که تپه ها 
انتهای  انتهای چهار چشــمه،  و کوه های 
کوهسنگی و ... توســط آن ها اشغال شده  
و تاسیســات شان را مســتقر کرده اند که 
کسی حق ندارد آن اطراف پیدا شود و حتی 
کوه خواری جز ذات آن ها شــده است و 
حریص تر از آن چیزی هستند که فکر می 
شود کرد. و به دنبال تبدیل آن به  کاربری 

تجاری هستند. 
آگاهی رانت خواران به ساختار اداری

به نظر می رسد بخش عمده ساختار اداری 
و رانتی که از راه کارهای قانونی آگاه است 
و پشت این قوانین و مقررات برای رسیدن 
به اهداف شــخصی پنهان اســت،  از کوه 

خواری دست برنخواهد داشت. 
کشــیدن این بزرگراه ها و کمربند جنوبی 
هم به کوه خواری شــدت خواهد بخشید 
هر چند از لحــاظ اکولوژیکی و زیســت 
محیطی مورد تایید نیست، مدیران شهری 
هم اقدامات نابخردانه و مخل توسعه پایدار 
محیط زیستی گذشتگان را تایید و ادامه آن 
را نشــانه کارنامه موفق خویش می دانند، 
که بعید می دانم جامعه آگاه و شــهروندان 
فهیــم چنیــن اقداماتی را مشــروعیت و 

مقبولیت ببخشند. 
تاثیر اقدامات کنونی بر نسل های آینده

آثار این اقدامات نه تنها بر نسل حاضر که 
نســلهای آینده را نیز متاثر می کند. بنابر 
این تنها فضایی که برای آرامش نســبی 
مردم مشــهد باقی مانده که ساعاتی را از 

دود و دم و ســروصدای شهر مشهد به ان 
پناه ببرند ، همین دامنه هاست. لذا پیشنهاد  
می نماییم با توجه به نظر مساعد مدیریت 
کلان کشــور بر حفظ اراضی دامنه های 
جنوبی مشــهد، این دامنه های سرسبز که 
ذخایــر طبیعی و میراث مــادی ـ طبیعی  
و ملی کشــور هســتند، با سرعت تمام در 
فهرست میراث طبیعی ملی  ثبت شوند تا 
از گزند کوه خواران در امان باشــند و دچار 

تغییر نشوند.
ضرورت های ثبت در فهرست میراث 

طبیعی ملی 
وجود این فضاهــای طبیعی نه تنها برای 
گذران اوقات فراغت شــهروندان بلکه در 
مباحث زیســت محیطی و بویژه تغییرات 
اقلیمی برای شــهری مثل مشــهد که در 

منطقه نیمه خشــک و با بحــران اقلیمی 
مواجه اســت ضروری اســت. شاید از این 
بابت بحــث ثبت این منطقــه را در زمره 
آثار میراث طبیعی ملی مطرح کردم، چون 
تجربه حضور در میــراث فرهنگی، صنایع 
دستی و گردشــگری خراسان رضوی این 
حداقل امیــدواری را برایم ایجاد می کند 
که می شــود تــا حدی با وجود فشــارها 
ومحدودیتها مقاومت کرد واز تغییر کاربری 
اراضی به عناوین مختلف جلوگیری کرد. 

مطالعــات تحلیل تصاویر ماهــواره ای از 
ســالهای 2000 تــا 2020 و پیش بینی 
تغییرات آن تا ســال های 2030 نمایانگر 
پیرامون شــبکه های   در  تغییرات شــدید 
ارتباطی دامنه های جنوبی و به ویژه کمربند 
جنوبی اســت، کمربندی  که مردم دوست 

داشــتند  به جای اش جاده سلامتی برای 
شــهروندان ساخته می شــد و از ماشینی 

شدن بیشتر منطقه جلو گیری می شد . 
حتی می شد یک مسیر کم عرض تر عبور 
برای ماشــین های فقط سنگین طراحی 
شود. در خیلی از کشورها به ویژه در شهر 
ســئول کره جنوبی در دهه 1980 مســیر 
رودخانه ای را تغییــر دادند و به جای آن 
اتوبانی ســاختند ولی بعد از سالهای 2000 
به این نتیجه رســیدند که همان رودخانه 
باید مجدد احیا شــود و مسیر کمربندی را 
تخریب کردند. که در اینجا فرصت تشریح 
بحــث مزایای آن نیســت و خوانندگان را 
به کتاب برنامه ریزی شــهر اکولوژیک از 
ارجاع  مشهد  دانشــگاهی  جهاد  انتشارات 

می دهم .

گذشـته  روز  مصوبـه  براسـاس 
شـورای شـهر مشـهد، 60 سـفر 
بـا حمل ونقـل  مـاه  رایـگان در 
عمومـی بـه معلـولان شـدید و 
تعلـق می گیـرد. خیلـی شـدید 

 15 امـروز  گندمـی،  بتـول 
و  نـود  در  مـاه،  اردیبهشـت 
یکمیـن جلسـه علنـی شـورای 
شـهر مشـهد، در خصـوص این 
لایحـه، اظهـار کـرد: 60 سـفر 
رایـگان را در مهرمـاه سـال 98 

مصـوب کردیـم کـه بخـش بزرگـی از خانـواده معلـولان را حذف کـرده بودیـم. این طـرح قصد 
دارد، ایـن نقیصـه را رفـع کنـد. قانـون تکلیـف کـرده ما سـفرها را بـرای معلولان شـدید در نظر 

بگیریـم. وزارت کشـور  از  را  آن  مالـی  بـار  و  گرفتـه 
رئیـس کمیسـیون برنامـه و بودجـه شـورای اسـلامی شـهر بیان کـرد: تعـداد معلولان شـدید ما 
در شـهر مشـهد 2۷ هـزار و 802 نفـر اسـت کـه مبلـغ یارانـه بـرای ایـن 60 سـفر 14 میلیـارد 
تومـان می شـود، معلـولان خیلی شـدید نیـز ۷8۷1 نفر هسـتند که بار مالـی آن 4 میلیـارد تومان 
اسـت. بـر اسـاس مصوبـه اصلاحـی تکلیف می کنیـم  کـه 18 میلیارد تومـان به بخـش یارانه ای 

شـهرداری اضافـه شـود کـه بـا توجه بـه مصوبـه قبلی بـار آن کمتر اسـت.
در متـن ایـن مصوبـه آمده اسـت: مـاده واحده اصلاحی: شـهرداری مشـهد مقدس مکلف اسـت، 
در راسـتای اجـرای تبصـره 2 مـاده 5 قانـون حمایـت از حقوق معلـولان، بند 2۷ منشـور حقوق و 
مسـئولیت های شهرنشـینی شـهر مشـهد، ایجـاد رفاه بـرای معلولان و تسـهیل در ارایـه خدمات 
حمـل و نقـل عمومی درون شـهری )اتوبوس و قطارشـهری( به ایشـان، برای هر فـرد با معلولیت 

درجـه شـدید و خیلـی شـدید، تعداد 60 سـفر رایـگان در هر ماه منظـور نماید.
تصویب لایحه آئین نامه نحوه تهاتر املاک و مستغلات شهرداری مشهد با بستانکاران

همچنیـن در ایـن جلسـه لایحـه آئین نامه نحـوه تهاتر املاک و مسـتغلات شـهرداری مشـهد با 
بسـتانکاران شـهرداری نیز به تصویب رسـید.

بتـول گندمـی، رئیس کمیسـیون برنامه و بودجه شـورای اسـلامی شـهر مشـهد، در خصوص این 
لایحـه، تصریـح کـرد: یکـی از موضوعاتـی که همـواره در مدیریت های ادوار گذشـته شـهرداری 
هـم مطـرح بوده، این اسـت که سـازوکار نحوه تهاتر املاک و مسـتغلات شـهری به بسـتانکاران 
چگونـه باشـد، مصوباتـی وجـود داشـته و تکلیف هایـی هـم تعییـن شـده، اما سـرانجام شـفاف و 

روشـنی نداشـته اسـت. ما در این دوره گام هایی برداشـتیم.
وی خاطرنشـان کـرد: ویژگی هـای مهمـی کـه الان در ایـن دسـتورالعمل تدویـن شـده، سـامانه 
یـا تـالار مبـادلات اسـت کـه در قالـب چهار تـالار تعریف شـده؛ تـالار مزایـده که امـلاک قابل 
واگـذاری بـه شـهروندان بـاز شـده، تـالار املاک در مسـیر کـه تهاتر با دسـتگاه هـای دولتی در 
ایـن تـالار اسـت، تـالار رقابـت بـر خـط کـه ویـژه پیمانـکاران بـوده و تـالار حوالـه بـر خط که 
ویـژه حوالـه مودیـان بـا بسـتانکاران اسـت. ایـن دسـتورالعمل نـگاه ویـژه ای بـه محـلات هدف 

بازآفرینـی دارد.

لایحه دوفوریتی اساسنامه سازمان 
عمــران و بازآفرینــی فضاهــای 
شــهری تصویب شــد. به گزارش 
صبح امروز براســاس این مصوبه 
مکلف  مقدس  مشــهد  شهرداری 
اســت، به  منظور انطبــاق الگوی 
وزارت  پیشــنهادی  اساسنامه های 
کشور با وضع موجود و واقعیت های 
شــهر و رفع برخــی مغایرت های 
قانونی اساســنامه )از قبیل اعمال 
محدودیت در اختیارات شــوراهای 

اسلامی شهر، تغییر ماهیت سازمان ها، محدودیت در اختیارات شورای سازمان ، تعیین اعضای کمیسیون 
معاملات، نحوه انجام معاملات و انتخاب حسابرسان(، نسبت به پیگیری لازم اقدام و نتایج را به صورت 

ماهانه به شورای اسلامی شهر منعکس نماید.«
اختصاص 8 میلیارد تومان برای تامین تجهیزات پیشگیری از شیوع کرونا توسط شهرداری مشهد

با مصوبه شــورای شهر مشــهد، شــهرداری 8 میلیارد تومان برای تامین تجهیزات پیشگیری از شیوع 
کرونا اختصاص می دهد. براســاس این مصوبه به  شهرداری مشهد مقدس اجازه داده می شود، به  منظور 
پیشــگیری از شیوع ویروس کرونا، مازاد بر مصوبه شماره 23520/98/5/ش مورخ 6/12/98 ، نسبت به 
تأمین لوازم مورد نیاز در راستای انجام وظایف قانونی، از جمله تجهیزات پزشکی )شامل ماسک، محلول 
ضد عفونی کننده، محلول گندزدا برای ضد عفونی کردن وسایل حمل و نقل عمومی، محیط کار پرسنل 

و مراکز عمومی شهر مشهد( تا سقف مبلغ 80 میلیارد )هشتاد میلیارد( ریال اقدام کند.
هم چنین محمد رضا حیدری رئیس شــورای شهر مشهد در ابتدای این جلسه  با تاکید بر لزوم گسترش 
فرهنگ وقف، اظهارکرد: شــورای پنجم شهر مشــهد با تصویب طرح »خیرین شهر یار« ظرفیت بسیار 
خوبی برای نقش آفرینی خیرین ایجاد کرد تا به کمک شــهر بیایند و با مقدماتی که فراهم شده این کار 
را در ســطح شهر، همچون ســاخت مدارس و تجهیز مراکز بهداشتی و درمانی که موفقیت چشمگیری 

داشته، شاهد باشیم.
هم چنین در این جلسه رییس دانشگاه علوم پزشکی مشهد با اشاره به حمایت های شهرداری و شورای 
شهر مشهد از این دانشگاه در مقابله با ویروس کرونا گفت: مدیریت شهری مشهد تنها مجموعه ای بود 

که بدون هیچ مواخذه ای کمک مان کرد.
 محمدحسین بحرینی افزود: به عنوان خادم بخش سلامت شهرستان مشهد و یک شهروند مراتب تقدیر 

و تشکر عمیق خود از اعضای شورای شهر مشهد و مجموعه مدیریت شهری مشهد را تقدیم می کنم.
وی با بیان اینکه اعضای شــورای شــهر مشــهد در بحران کرونا، فکر بازی از خود نشان دادند، افزود: 
تمامی این اقدامات و لحظات باید برای آینده مستندســازی و ثبت شــوند تا آیندگان بدانند که در این 
بحران با شــورای شــهر و مدیریت شهری مواجه بودیم که در کنار خادمین سلامت ایستاد و از سلامت 

مردم دفاع کرد.
هم چنین در این جلســه  محمدرضا حســینعلی زاده، رئیس و شــهپر دولتی، مدیر خدمات پرســتاری 
بیمارســتان فوق تخصصی شریعتی، به نمایندگی از کادر درمان و پزشکی درگیر با ویروس کرونا مشهد 

حضور پیدا کردند و تقدیر شدند.
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عضو شورای شهر مشــهد در خصوص عدم درج 
حمایت های صورت گرفته از تیم های ورزشــی در 
ســامانه فاش و موضوعات مرتبط با بافت فرسوده 

آبکوه به شهردار تذکر داد.
بتول گندمی در نود و یکمین جلسه علنی شورای 
شهر مشهد، مبنی بر عدم درج حمایت های صورت 
گرفته از تیم ها، مجموعه  ها و قهرمانان ورزشی در 
ســامانه فاش و عدم ورود مدیریت شهری در حل 
و فصل موضوعات مرتبط با بافت فرسوده منطقه 

آبکوه به شهردار تذکر داد.
وی اظهار کرد: بر اســاس آیین نامــه حمایت از 
ورزش قهرمانــی مصوب 30/5/98 شــهرداری 
مکلف شــده ظرف مدت یک مــاه پس از اعمال 
هرگونه حمایت مرتبط با این مصوبه شورا، نسبت 

به درج موارد آن در سامانه فاش اقدام نماید.
گندمی بیان کرد: بر اســاس بررسی های صورت 
گرفته در ســامانه فاش هیچگونه اعمال حمایتی 
ثبت نشــده اســت. با توجه به تاکیدات شــورای 

شــهر بر شفاف ســازی فرآیندهای مالی و اداری 
شهرداری و ضرورت پایبندی به مصوبات شورای 
شــهر در خصوص عــدم اجرای تکلیــف مقرر و 
 مصوبه شــورا، تذکــر لازم به شــهردار منعکس 

می شود.
عضو شــورای شهر مشــهد گفت: تذکر بعدی در 
خصــوص منطقه قلعه آبکوه اســت. بخش عمده 
اوراقی که منتشر شده در حساب بوده و هیچگونه 
کاری صورت نگرفته اســت. سیاســت این بوده 

که تســهیل گری و جذب مشارکت مردم را در 
دســتور کار داشته باشــیم، بنابراین عدم 

ارایه مشــوق های توسعه ای، عدم توجه 
به پروژه های پیشران و محرک توسعه 
و ســایر مواردی که در سیاســت های 
شــورا و برنامه بودجه سال های 9۷ و 

98 ذکر شــده، اقدام مشخصی در این 
بخش صورت نگرفته، بنابراین تذکر لازم 

به شهردار ارائه می شود.

۲ تذکر عضو شورای شهر به شهردار مشهد  

خبر
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سرویس ورزشــی/ دور بعدی جام ملت های 
آسیا در منطقه شرق و به میزبانی چین خواهد 
بــود اما پس از آن در ســال ۲۰۲7 نوبت به 
غربی ها می رســد که میزبــان جام ملت ها 
باشند. بر این اساس فدراسیون فوتبال ایران 
که در ســال های ۱۳۴6 و ۱۳۵۴ خورشیدی 
میزبــان این رقابت ها بود، بــه عنوان اولین 
کشور نامزد برگزاری و حالا باید منتظر رقیبان 
خود بماند. پس از این خبــر بازار داغ گمانه 
زمانی ها شروع شد و حتی این خبر دست مایه 
شــوخی های فضای مجازی کاربران شد. در 
آخرین اظهارنظرها روز گذشته نبی اعلام کرد 
۱۲ ورزشگاه استاندارد در ایران وجود دارد که 
مجوزهای AFC را در گذشته کسب کرده اند و 

می توانند میزبان جام ملت ها شوند.
فوتبال  فدراسیون  دبیرکل  محمدنبی،  مهدی 
درباره درخواســت ایران برای میزبانی جام 
ملت های آســیا ۲۰۲7 گفت: هر بخشی از 
کشور باید چشــم اندازی برای خود داشته 
باشــد و میزبانی جام ملت های آسیا ۲۰۲7 
چشــم انداز ماست و نباید از این مسائل دور 
شویم چون الان امکانات لازم را نداریم، نباید 

از چشم انداز خودمان هم دور بمانیم.
* در گذشته استادیوم های مناسبی نداشتیم

دبیرکل فدراســیون فوتبال با بیان اینکه در 
صورت کسب میزبانی جام ملت ها، کشور از 
جهات مختلف در مسیر توسعه قرار می گیرد، 
گفت: در حال حاضر از حیث حمل و نقل، هتل 
داری و یکسری از بخش های دیگر مشکلی 
نداریم. باید در یکســری از فاکتورها تقویت 
شویم. یک زمانی ما برای جام ملت های آسیا 
میزبان شده بودیم اما آن موقع استادیوم های 
مناسبی نداشــتیم اما همان تقاضا باعث شد 

بخشی از نواقص خودمان را برطرف کنیم.
* علاقه مندان به فوتبال فاکتور برنده ما هستند

وی که در برنامه رادیویی ایران امروز صحبت 
می کرد یادآور شــد: با توجه به برگزاری جام 
ملت های آسیا ۲۰۲۳ در کشور چین و شرق 
آسیا، قاعدتا غرب آسیا می تواند میزبان جام 
ملت های آسیا ۲۰۲7 باشد. باید بحث میزبانی 
ادامه داشــته باشــد و نگاه بدبینانه نداشته 
باشــیم. باید در بخش توسعه هدف داشته 
باشــیم و چارچوب این هدف هم مشــخصا 
به تعامل،حمایت، هماهنگــی و همکاری در 
بخش های مختلف کشور بازمی گردد. یکی از 
فاکتورهــای برنده ما در این موضوع جمعیتی 

است که می توانیم در کشورها داشته باشیم.
* ۱۲ استادیوم استاندارد در ایران داریم

نبی در واکنــش به اینکه در ســال ۱۳9۳ 
هواداران فاکتور موفقیت آمیز ایران بودند اما 
امارات به خاطر تسهیلات بهتر، میزبان جام 
ملت های آسیا ۲۰۱9 شد، اذعان کرد: در آن 
مقطعی نواقصی داشتیم اما الان در کشورمان 

۱۲ استادیوم استاندارد داریم.
* ۸ ورزشگاه مناسب برای میزبانی داریم

وی در واکنش به اظهارات هاشمی طبا، رئیس 
سابق ســازمان تربیت بدنی مبنی بر اینکه 
ورزشگاه های ایران اســتانداردهای لازم را 
ندارد، گفت: آقای هاشمی طبا سابقه استادیوم 
ها را در ســنوات گذشته دارند و روی مسائل 
گذشته این موضوع را مطرح کردند. وقتی لیگ 
ما حرفه ای شد، استادیوم ها هم به روز شدند. 
نبایدزیر آفتاب بنشینیم و منتظر سایه باشیم. 
برگزاری  برای  مناسب  الان هشت ورزشگاه 

جام ملت ها داریم.

* انگیزه جام ملت ها باعث حرکت ملی در کشور 
می شود

دبیرکل فدراســیون فوتبال تاکید کرد: انگیزه 
ما برای میزبانی جام ملت های آســیا ۲۰۲7، 
باعث شکل گیری یک حرکت ملی در کشور 
می شــود. اگر بتوانیم بعد از ســال ها برای 
کشــورمان میزبانی بگیریم، همه خرســند 
می شــوند. ما باید در بحث سخت افزاری و 

امکانات زیرساختی کار کنیم.
* تا ۲۰۲7 می توانیم نواقص را برطرف کنیم

نبی درباره اظهــارات محمدرضا تابش مبنی 
بر اینکه ایران نمی تواند تا هفت سال آینده 
میزبان جام ملت های آســیا شود و حتی نمی 
توان بلیت فروشــی را همانند کشــورهای 
اروپایی در ایران اجــرا کرد اظهار کرد: ما تا 
۲۰۲7 زمان کافی خواهیم داشــت و با توجه 
به جلساتی که با نهادهای مختلف برگزار می 
کنیم، نقاط ضعف را برطرف می کنیم. باید این 
نواقص براساس چشم اندازها برطرف شود. 
ما نرم افزار این بخش را براساس نبوغ ایرانی 
ها خواهیم داشــت. در بخش سخت افزاری 
تقریبا استادیوم های ما استاندارد است و باید 

به آن ظرفیت برسیم.
* اگر میزبان نشویم، چیزی از دست نمی دهیم

وی ادامه داد: یکی از مباحث اصلی این است 
که باید تعامل لازم با وزارتخانه ها و مجلس 
شورای اسلامی ایجاد شود. ما فرصت لازم را 
با تعامل خواهیم داشت. نهایتا این است که 
ما در صورت نگرفتن میزبانی هم چیزی را از 
دســت نمی دهیم و می توانیم به خاطره این 

موضوع بخشی از نواقص را برطرف کنیم.
* باید با وزارتخانه ها هماهنگ شویم

آیا  اینکه  دبیرکل فدراســیون فوتبال درباره 
تاکنون برنامه ایران برای اخذ میزبانی نوشته 
شــده و آیا تعامل هــای لازم صورت گرفته 
اســت یا خیر گفت: ما بایــد در بخش های 
مختلــف با وزارت خانه ها هماهنگ شــویم. 
قاعدتا فدراسیون فوتبال این مسیر را با توجه 
به تجربه ای که در گذشــته داشته، سرعت 
خواهد بخشید. فدراسیون فوتبال با توجه به 
تجربیات گذشــته خود، درخواست میزبانی 
کرده و باید بتوانیم نظر کنفدراسیون فوتبال 

آسیا را جلب کنیم.
نبی همچنین با اشــاره به نواقص موجود در 
برخی از کشــورها در حین میزبانی جام ملت 
ها گفت: قاعدتا در شــرایط کنونی از کشور 
عمان که شــاید درخواست میزبانی بدهدف 
بهتر هســتیم. به یاد دارم امــارات در حین 
میزبانی جام ملت ها زمین تمرین مناســب 
نداشــت. از طرفی نمی تــوان خودمان را با 
قطر مقایسه کنیم چون کشور کوچکی است 
و همین موضوع کار آن ها را راحت کرده است. 
ما کشور پهناوری داریم و برای موفقیت باید 

دست به دست هم بدهیم.
* کنایه نماینده مجلس به درخواست ایران برای 

میزبانی جام ملت های آسیا
یک نماینده مجلس شــورای اسلامی نیز در 
این رابطه می گوید در ایران امکان خرید بلیت 
و تهیه یک صندلی برای دیداری در شش ماه 
آینده که یکی از الزامات فیفا است وجود ندارد.

به گزارش ایســنا، محمدرضا تابش، نماینده 
مجلس شــورای اســلامی درباره دورنمای 
درخواست فدراســیون فوتبال برای میزبانی 
جام ملت های آســیا ۲۰۲7 گفت: شــاید 
پتانسیل بالقوه برای برگزاری جام ملت های 

آسیا را در کشورمان داشته باشیم اما بالفعل 
شدن آن را در شــرایط و وضعیت کشور تا 

هفت سال آینده بعید است.
* ساخت ۱۰ ورزشگاه دور از توان ایران است

وی دربــاره اینکه میزبان چهار ســال زودتر 
معلوم می شــود گفت: با توجــه به بضاعت 
مالی و توانمندی موجود در کشور که به علت 
تحریم ها با چالش های بسیاری روبرو شده 
است، ساخت حداقل ۱۰ ورزشگاه مدرن دور 

از توان ایران است.
* آیا امکان خرید بلیت برای دیداری در شش ماه 

آینده در آزادی وجود دارد؟
نماینــده مجلس شــورای اســلامی که در 
می کرد،  امروز صحبت  ایران  رادیویی  برنامه 
در واکنــش به اظهارات مهــدی محمدنبی، 
دبیرکل فدراسیون مبنی بر اینکه ۱۲ ورزشگاه 
اســتاندارد در ایران وجــود دارد، گفت: ما 
ورزشگاه اســتاندارد نداریم. یکی از الزامات 
میزبانی این اســت که هواداران از شــش 
ماه قبل بلیت خود را خریــداری کنند. آیا در 
ورزشــگاه آزادی چنین شرایطی وجود دارد؟ 
داشــتن ورزشــگاه به حرف نیست. من هم 
می توانم بگویم ۲۰ ورزشــگاه داریم. ادعای 
 AFC داشتن ورزشگاه با استانداردهای فیفا و

به دور از واقعیت است.
تابش تاکید کرد: در حســن نیت مسئولان 
فدراســیون فوتبال شــکی ندارم ولی وقتی 
اهتمام به کاری می کنید باید راهبرد و استراتژی 
هم مشخص باشد. باید ضرورت های میزبانی 
را به دست بیاوریم. باید وزارتخانه های مختلف 
نسبت به مسئولیتی که دارند متعهد شوند و 
 در زمان مقــرر ماموریت خــود را به پایان

 برسانند.
* رقبای ما برای اخذ میزبانی شرایط بهتری دارند

وی با بیان اینکه رقبای ایران در آسیا لابی های 
قدرتمنــدی دارند، یادآور شــد: باید ببینیم 
رقبای ما چه کسانی هســتند. قطر دو سال 
دیگر میزبان جام جهانی اســت و عربستان 
منابع مالی و قــدرت لابی گری دارد. هند هم 
در مقایسه با ایران به زعم تصمیم گیرندگان 
شرایط بهتری دارد. موافقت فیفا هم در این 
شرایط مطرح است که با این پرونده های مالی 
بعید به نظر می آید به میزبانی ایران موافقت 

کنند.
تابش همچنین در واکنش به اظهارات مهدی 
محمدنبی نبی مبنی بر اینکــه فوتبال ایران 
در صورت نگرفتن میزبانی چیزی از دســت 
نمی دهد، تاکید کرد: ما خیلی چیزی از دست 
می دهیم. ما چندین بار برای گرفتن میزبانی 
اقدام کردیم و شکســت خوردیم. در گذشته 
هم در مسابقاتی قهرمانی شدیم که فقط چهار 
تیم در آن تورنمنت حضور داشتند. شکست در 
گرفتن میزبانی جام ملت های آسیا ۲۰۲7 دور 

از شأن ملت ایران است.
* نباید AFC به دهان ما بزند

ایــن نماینده مجلس تصریح کــرد: در این 
موضوع تاریخ و تمدن ســازی ملت شریف 
ایران مطرح است. این موضوع وهن به ملت 
است که به علت فراهم نشدن امکانات لازی و 
ناتوانی در لابی با نمایندگان AFC میزبانی را از 
دست بدهیم. نباید به جایی برسیم که AFC به 

دهان ما بزند و ایرادهای ما را بگوید.
* فوتبال ما فقط در حد ثبت نام جام ملتهاست 

نه برگزاری!
اما شاید جالبترین نظر را رئیس سابق سازمان 

تربیت بدنی بیان شد، هاشمی طبا می گوید 
اعطای میزبانی جام ملت ها به کشــورهای 
دیگر توســط AFC راحت تــر از دادن آن به 
ایران است و به همین دلیل ایران میزبان این 

رویداد نخواهد شد.
رئیس ســابق ســازمان تربیت بدنی درباره 
درخواست ایران برای میزبانی جام ملت های 
آســیا ۲۰۲7 گفت: ما از نظر توانایی اجرا و 
مدیریت این امکان را داریم. هر چند مدیریت 
هایی که اخیرا در باشگاه ها انجام شده موجب 
ناامیدی است و گویا اصلا مدیر نداریم که این 
اتفاقات رخ می دهد. در نهایت ما نمی توانیم به 
درخواست های AFC پاسخ مثبت دهیم. شاید 
نهایتا بتوانیم ورزشــگاه ها را مدرن و تکمیل 

کنیم و مطابق نیازهای AFC آماده کنیم.
* میزبانی با موش و گربه بازی ممکن نیست

وی تاکید کرد: در قــدم اول می گویند تعهد 
دهید که بانوان وارد ورزشــگاه شــوند اما 
موضوع با موش و گربه بازی ممکن نیســت. 
اینکــه تعدادی را به ورزشــگاه بیاوریم و در 
یک شــهر دیگر به آنها اجــازه ورود ندهیم، 
امکان پذیر نیســت. به نظرم ما نمی توانیم 
 نیازهای کنفدراسیون فوتبال آسیا را برآورده 

کنیم.
* AFC به ما اعتماد ندارد

هاشــمی طبا در واکنش به اینکه در صورت 
تکرار نام نویسی و عمل نشدن به تعهدات، 
AFC اعتماد خود را از دســت می دهد، تاکید 
کرد: الان هــم AFC به ما اعتماد ندارد. وقتی 
قرار است مدارک را کامل کنیم، AFC به پاسخ 
های ما اطمینــان ندارد و می داند نمی توانیم 
نیازهــا را رفع کنیم. آنها دنبال کشــورهایی 
هستند که در ســابقه خود به ضمانت هایی 
لازم عمل کرده اند. جایی می روند که مشکلی 
نیست و خیالشــان راحت است که آن کشور 
کارهــای لازم را انجام مــی دهد. پذیرش 
درخواست میزبانی برای کنفدراسیون فوتبال 
آسیا که کاری ندارد و در پایان میزبانی را به ما 
نمی دهد. همه کشورهای حاشیه خلیج فارس 
امکانــات لازم را دارند و به راحتی می توانند 
میزبانی بگیرند. حتی کشورهای شرق آسیا هم 
آمادگی لازم را برای برگزاری رقابت ها دارند. 
به نظرم ما در حد ثبت نام هستیم و این کار را 

کردیم که اعلام وجود کنیم.
* مسئولان اولویتی برای میزبان جام ملت های 

قائل نیستند
رئیس سابق سازمان تربیت بدنی خاطرنشان 
کرد: یکی از رسالت های انقلاب اسلامی این 
اســت که خودمان را در دنیا مطرح کنیم و در 
لاک خودمان نباشیم. به علت گرفتاری های 
موجود در داخل کشور و منطقه و با قدرت های 
بزرگ دنیا، به نظرم مســئولان اولویتی برای 
این بخش از ورزش یعنی میزبانی جام ملت 
ها قائل نیســتند. این یک نوع قاطی شدن با 
جامعه بین المللی اســت و نمی توانیم طوری 
که می خواهیم در عرصه های جهانی باشیم. 
چند وقت قبل شــنیدم که یکی از آقایان می 
خواهد فیفای اسلامی درست کند و ۲۰ کشور 
هم اعلام آمادگی کردند. وقتی نام کشــورها 
را بــرد، دیدم که عضویت این کشــورها در 
فیفا جای سوال دارد. دیدم این کشورها می 
خواهند عضو این فیفای اسلامی شوند و پولی 
را هم از مــا ببرند. ما می توانیم تا مرحله نام 
نویسی پیش برویم یا میزبانی های کوچک را 

کسب کنیم.

کی روش پاسخ شکایت فدراسیون فوتبال را 
داد

کارلوس کی روش معتقد است فدراسیون فوتبال با شکایت به دادگاه cas نمی تواند او را محکوم 
کند.به گزارش خبرآنلاین؛ فدراسیون فوتبال پس از شکایت کی روش و حکمی که صادر شد قصد 
دارد از ســرمربی اسبق تیم ملی به دادگاه cas شکایت کند. پاسخ کارلوس کی روش به ماجرای 

شکایت فدراسیون فوتبال به این شرح است:
سلام کارلوس عزیز،

آیا شنیدی که فدراسیون فوتبال ایران قصد دارد علیه تو در دادگاه cas شکایت کند؟
پیامی برای آن ها داری؟

من از یک خبرنگار این سوال را دریافت کردم و پاسخم را برای آن ها ارسال کرد.
دبیرکلی فعلی فدراســیون فوتبال ایران، آقای مهدی محمدنبی یکی از بالاترین اعضای هیات 
رییسه به همراه علی کفاشیان بیشتر از هشت سال قبل اولین توافق  قراردادی من با فدراسیون 
فوتبال را پذیرفتند و امضا کردند.من مطمئنم آقای کفاشیان و نبی، کسانی که من به آن ها اعتماد 
و باور دارم، شاهد و گواه من خواهند بود، زیرا  آن ها در مقابل خدا نمی توانند این توافق و پیمان 
خوب را انکار کنند.قرارداد دوم من با آقای تاج هم فقط یک نسخه کپی با همان کلمات یکسان 
و همان پیمان بود که با آقایان دکتر اسلامیان و ساکت توافق شد.من هم چنین اعتقاد دارم آقای 
اسلامیان و ساکت هم مقابل خداوند و دادگاه cas در سمت من خواهند بود.متاسفانه وقتی شما 
با افرادی بدون صداقت، شخصیت و اصول اخلاقی مواجه می شوید، نمی توانید چیز دیگری توقع 
داشته باشــید. ولی دادگاه cas از آن وسایلی نیست که رییس قبلی فدراسیون فوتبال ایران در 
گذشته از آن استفاده کرد تا ایجاد ترس  کند یا مردم به خصوص بازیکنان و کارمندانش را بترساند.  
دادگاه cas یک دادگاه مستقل، قابل احترام و یک موسسه بین المللی معتبر است.هزینه کردن 
زمان و پول در دادگاه cas با پرونده علیه کارلوس کی روش تنها راهی اســت که آن ها انتخاب 
کردند تا توجهات طرفداران تیم ملی را از مشکلات واقعی که آن ها باید بررسی کنند، دور کنند؛ 

همچون قرارداد با مربی اخیر تیم ملی!

مجوز برگزاری لیگ برتر صادر نشد
در جلسه ستاد مبارزه با کرونا با وزیر ورزش حاضران برای صدور مجوز شروع تمرینات تیم های 
فوتبال به نتیجه نرســیدند.اعضای ستاد مقابله با کرونا در ورزش بعد از جلسه ای که صبح امروز 
برگزار کردند، از ساعت 15 به دیدار مسعود سلطانی فر وزیر ورزش و جوانان رفتند تا نظرات او و 
معاونینش را نیز درباره از سرگیری فعالیت ها و اماکن ورزشی بگیرند.در این جلسه درباره مسائل 
مختلفی بحث و تبادل نظر شد که مهم ترین آن ها پیرامون ادامه لیگ برتر فوتبال بود. از آن هایی 
که ستاد مبارزه با کرونا در ورزش هم نظر مساعدی روی شروع تمرینات تیم های لیگ برتری 
و در نهایت مســابقات فوتبال نداشت، در جلسه با وزیر ورزش نیز تصمیم جدیدی درباره شروع 

رقابت های فوتبال گرفته نشد تا ادامه مسابقات لیگ همچنان به تعویق بیفتد.
قرار اســت طی روزهای آینده بار دیگر ســتاد مبارزه با کرونا جلسه ای را تشکیل بدهد تا درباره 
موضوعات مربوط به لیگ برتر فوتبال و احتمال بازگشایی دوباره این رقابت ها تصمیم گیری کند. 
اما چیزی که مســلم است تیم های لیگ برتری همچنان حق شروع تمرینات را ندارند و با این 
تفاسیر ادامه رقابت ها از اوایل خردادماه نیز امکان پذیر نیست.البته قرار است روز 20 اردیبهشت ماه 
جلسه دیگری با حضور اعضای ستاد کرونا در ورزش برگزار شود تا با بررسی همه جوانب درباره 
گستردگی ویروس کرونا بار دیگر درباره برگزاری یا ادامه تعطیلی مسابقات فوتبال تصمیم گرفته 
شود.مسعود سلطانی فر، وزیر ورزش و جوانان در پایان جلسه با ستاد مبارزه با کرونا با بیان اینکه 
تصمیم گیری پیرامون رقابت های ورزشی از جمله لیگ برتر فوتبال فعلا امکانپذیر نیست، تصریح 
کرد: در خصوص فوتبال بصورت ویژه با دکتر نمکی وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی 
مفصل صحبت کردم و به این نتیجه رسیدیم که این امکان در حال حاضر وجود ندارد که زمان 
شروع لیگ برتر را اعلام کنیم و تصمیم گیری در این خصوص به زمان بین 20 تا 25 اردیبهشت 
ماه موکول می شــود و هیچ مسئولی در شرایط کنونی با توجه به وضعیت غیر قابل پیش بینی 

ویروس کرونا، نمی تواند زمان اغاز مسابقات را اعلام کند.

فعالیت کدام رشته های ورزشی در کدام 
شهرها از فردا کلید می خورد؟ 

رشــته های ورزشی که از فردا )سه شــنبه( 16 اردیببهشت ماه ســال جاری فعالیت خود را در 
شهرستان های با وضعیت سفید به لحاظ شیوع کرونا آغاز می کنند، مشخص شد.

به گزارش ایسنا، در جلسه ای که عصر امروز )دوشنبه( 15 اردیبهشت ماه 1399 پس از تعطیلی 
دو ماهه ورزش ایران با حضور مسئولان ارشد وزارت ورزش و جوانان و وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشــکی در ســاختمان وزارت ورزش برگزار شد، فعالیت باشــگاه های ورزشی که 
دارای رشــته انفرادی و غیر گروهی که ارتباط فردی زیادی ندارند در 132 شهر سفید با رعایت 
دستورالعمل های بهداشتی از 16 اردیبهشت ماه مجاز شمرده است.طبق جدیدترین تصمیم ستاد 
مقابله با گسترش کرونا در ورزش رشته های تنیس، تنیس روی میز، دارت، پتانگ، شطرنج، وزنه 
برداری، بدمینتون، قایقرانی انفرادی، دوومیدانی، اسکیت، بولینگ، تیراندازی، تیراندازی با کمان، 
ســوارکاری، اتومبیلرانی و موتورسواری، دوچرخه سواری، کوهنوردی، گلف، جهت یابی، اسکی، 
پیاده روی، بازی های فکری، طناب زنی، ورزش های طبیعی، ماهیگیری ورزشــی، فریزبی، یوگا، 
ورزش تفریحی مهارت فردی و ورزش آمادگی جســمانی فدراسیون ورزش های همگانی رشته 
های ورزشــی هستند که فعالیت آن ها در شــهرهای سفید مجاز است و تمام باشگاه ها موظف 

هستند پیش از آغاز فعالیت در سامانه سلامت وزارت بهداشت ثبت نام کنند.
اسامی 132 شهر سفید به  لحاظ کاهش شیوع کرونا به  شرح زیر است:

آذربایجان شــرقی: آذرشــهر ـ اسکو ـ  بســتان آباد ـ  جلفا ـ خداآفرین ـ  عجب شیر ـ ملکان ـ 
 هریس ـ   هوراند

آذربایجان غربی: پلدشت ـ   پیرانشهر ـ   سردشت ـ شوط ـ ماکو ـ   نقده 
اردبیل: اصلاندوز ـ خلخال ـ  گرمی  ـ نیر

اصفهان: بوئین و میاندشت ـ  تیران و کرون  
البرز: طالقان

ایلام: بدره ـ  دهلران ـ  ملکشاهی ـ هلیلان
بوشهر: تنگستان ـ  دشتی ـ  دیر ـ   عسلویه ـ   کنگان

چهارمحال و بختیاری: خان میرزا ـ  کیار ـ  زیرکوه
خراسان رضوی: جغتای ـ   جوین ـ  درگز   ـکوه سرخ

 خوزســتان: آغاجاری ـ   امیدیه ـ  اندیکا ـ  ایذه ـ  رامهرمز ـ  گتوند ـ  مسجدســلیمان ـ  هفتکل ـ 
 هندیجان ـ  هویزه

سمنان: میامی
سیستان و بلوچستان: تفتان ـ  چابهار ـ  خاش ـ  دشتیاری ـ  دلگان ـ  زابل ـ  زهک ـ  سیب و سوران 
ـ  فنوج ـ  قصرقند ـ  کنارک ـ خاش ـ مهرستان ـ  میرجاوه ـ  نیک شهر   ـ نیمروز ـ  هامون ـ  هیرمند
فارس: آباده ـ   ارسنجان ـ  اقلید ـ  اوز ـ  بختگان ـ  بوانات ـ  بیضا ـ  پاسارگاد ـ  خرامه ـ  خرم بید ـ 
 خفر ـ  خنج ـ  داراب ـ  رستم ـ  زرقان ـ  زرین دشت ـ  سپیدان ـ  سروستان ـ  فراشبند ـ  فیروزآبا ـ  قیر 

و کارزین ـ  کوار ـ  کوهچنار ـ  لامرد ـ ممسنی ـ  مهر ـ  نی ریز
قزوین: آبیک

کردستان: بانه ـ  دهگلان
کرمان: بافت ـ  رودبار جنوب ـ  ریگان ـ  فاریاب ـ  فهرج ـ  کهنوج ـ  کوهبنان ـ  منوجان

کرمانشاه: قصرشیرین ـ  گیلانغرب
کهگیلویه و بویراحمد: باشت ـ  بهمئی  ـ چرام ـ  دنا ـ لنده ـ  مارگون

گلستان: رامیان ـ  گمیشان
گیلان: رضوانشهر ـ  سیاهکل  

.

گمانه زنی ها از رقابت های جام ملت های 2027 ادامه دارد

از شوخی تا واقعیت یک میزبانی

خبر
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سعید ملایی در دادگاه علیه ایران شهادت می دهد
به جز سعید ملایی وحید سرلک که پیش از این از تیم ملی رفت 
و تغییــر تابعیت داد، به همراه محمد منصوری، مربی ملایی نیز 
کسانی هستند که می خواهند بیایند و به نفع فدراسیون جهانی 
در دادگاه صحبت کنند. روزنامه شــرق نوشت: رابطه فدراسیون 
جودوی ایران با فدراســیون جهانی این رشــته زمانی شکراب 
شد که ســعید ملایی، جودوکار سرشناس ایران، در رقابت های 
قهرمانی جهان جودوی سال گذشــته برای چندمین بار مقابل 
نماینده اسرائیل قرار نگرفت و از مبارزه با او امتناع کرد. ملایی 
بعــد از این مســابقات به آلمان مهاجرت کــرد و آنجا خبر داد 
که دیگر حاضر نیســت به ایران برگردد. ســعید با این ادعا که 
مسئولان ورزش ایران او را چندین بار تحت فشار گذاشته اند تا 
عمدا ببازد و مقابل رقیب اســرائیلی وزن خودش، ساگی موکی، 
قرار نگیرد درخواست پناهندگی داد. حالا هیئت ایرانی باید 2۷ 
شهریور در دادگاه CAS حاضر شــود تا دفاعیات خود را برای 

رفع تعلیق فدراسیون جودو مطرح کند. / عصرایران

روایت یک نماینده از نقش ۱۰۰ نفر در فساد و سوداگری 
بازار خودرو

محمدرضا منصوری عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس 
شــورای اســلامی با اشاره به آنکه 100 نفر ســود عمده تولید 
خودرو در کشور را می برند گفت: اشتباه خودروسازان در عرضه 
کمتر خودرو موجب وسوسه دلالان برای جولان در بازار خودرو 
شــده و همین اقدامات ســوداگری منجر به گرانی خودرو شده 
است. دپو کردن خودرو های غیرکامل از سوی خودروسازان در 

گرانی های اخیر بی تأثیر نبوده است. /فارس

وزرای احمدی نژاد بر سر ریاست مجلس یازدهم به توافق 
رسیدند

شــمس الدین حسینی، وزیر اقتصاد دولت نهم و دهم و منتخب 
مردم تنکابن، رامسر و عباس آباد در مجلس یازدهم در خصوص 
جلســه ای که هفته گذشــته با حضور هفت نفــر از منتخبان 
مجلس یازدهم برگزار شــد، اظهار کرد: در حال حاضر مجلس 
2۷6 نماینــده دارد که این 2۷6 نفر برای مجلس تصمیم گیری 
می کننــد و هیچ اقلیتی در داخل مجلس و هیچ مجمعی بیرون 
مجلس در خصوص تشــکیل ارکان مجلس نمی تواند تصمیم 
بگیرد. از آنجایی که اولویت و مطالبه اصلی مردم، مشــکلات 
اقتصادی است و تعدادی از منتخبان تأکید داشته اند که باید به 
مســائل اقتصادی مردم بپردازیم، من کاندیدا خواهم شد، چون 
فکر می کنم مجلــس باید با اولویت و نــگاه اقتصادی اداره و 

مدیریت شود. /ایلنا

اخراجی ها با مصوبه های بی خاصیت انتقام گرفتند
روزنامه کیهان نوشت: ضعف مجلس دهم و اتفاقات حاشیه ای 
که بعضا به ســبب کار های برخی نمایندگان مجلس دهم روی 
داد شورای نگهبان را مصمم تر کرد که در تایید صلاحیت افراد 
دقیقتر از همیشــه عمل کند. حالا ایــن جماعت که ترکیبی از 
ردصلاحیت شــدگان از سوی شــورای نگهبان و مردم هستند 
بــه مصوبه های بی خاصیت برای انتقــام گرفتن روی آورده اند. 
یکی از نمود های عصبانیت از شورای نگهبان و مردم مصوبه ای 
عجیب و غریب اســت که اخیرا برای به اصطلاح اصلاح قانون 

انتخابات با قید دو فوریت مطرح شد

طعنه یک روزنامه به نماینده ای که داعیه
 ریاست مجلس دارد

روزنامه جمهوری اســلامی نوشــت:مایک پمپئو وزیر خارجه 
آمریکا در مشاجره با یکی از سناتور های آمریکائی که به خروج 
دولت ترامپ از برجام معترض بود گفت: آمریکا، خارج از توافق 
جامع هســته ای با ایران امن تر خواهد بود. وی در این مشاجره 
بر نگرانی دولت آمریکا و رژیم صهیونیستی از برجام تأکید کرد 
و گفت: توافق جامع هســته ای با ایران قطعاً به ضرر آمریکا و 
اســرائیل بود و با خارج شــدن آمریکا از این توافق اکنون ما و 
اسرائیل احساس امنیت می کنیم. این سخن وزیر خارجه آمریکا 
را در کنار سخن چند روز قبل یکی از منتخبان مجلس یازدهم 
که از قضا داعیه تصدی ریاســت ایــن مجلس را هم دارد قرار 
دهید که گفته بود: ترامــپ، با همه رندیش تازه فهمیده برجام 
چه گنج تکرارنشــدنی برای آمریکا بــود!« و به این نکته توجه 
کنید که چه کســانی با چه تحلیل هائی تلاش می کنند ریاست 

قوه مقننه کشور را در اختیار خود داشته باشند.

زیباکلام: الله کرم می توانست تریلیاردر شود، اما با موتور 
رفت وآمد می کند

صــادق زیباکلام، تحلیلگــر و فعال سیاســی اصلاح طلب در 
بخشی از گفتگوی لایو اینستاگرامی با خبرآنلاین گفت: مستقل 
کسی است که هم شاه پرست ها هم حزب اللهی ها می خواهند 
ســر به تن او نباشــد، مثل خود من. در اصولگرا ها آقای احمد 
توکلــی را من یک فرد مســتقل می دانم، در اصلاح طلبان هم 
کم نیســتند افرادی که من آن ها را مستقل می بینم، مثلا آقای 
سعید لیلاز، کرباسچی، حســین مرعشی مستقل هستند. یکی 
از دلایلی که من پشــت ســر آقای الله کرم نماز می خوانم این 
است که ایشان هنوز اتومبیل ســواری ندارد )خنده( و با موتور 
تردد می کند. این برای من ارزشمند است، چون من می دانم که 
ایشان می توانستند دراین مملکت تریلیاردر باشند، ولی با موتور 

رفت و آمد می کند و پارسال هم تصادف کرد و متاسفانه مدتی 
در بیمارستان بود.

اختلاف بالا گرفت، چمران پادرمیانی کرد
مهدی چمران، رئیس اســبق شورای شــهر تهران، با اشاره به 
برخــی صحبت ها مبنی بر وجود اختلاف در بین اصولگرایان بر 
سر ریاست مجلس شورای اسلامی، گفت: باید دید که منظور از 
اختلاف چیست و اگر منظور این است که یک تعدادی کاندیدا 
هستند که باهم رقابت می کنند این یک امر طبیعی است و اگر 
این اختلاف نظر نباشــد شاید یک مقدار غیر طبیعی باشد. این 
موضوع به این معناســت که ممکن است تعداد افرادی هم که 
می خواهند رئیس مجلس شوند زیاد باشد؛ لذا ما نمی توانیم این 
را به عنوان یک اختلاف عمقی و ریشــه ای ببینیم و کســانی 
هم هســتند که کاندیدا شــدند و حتی ممکن است که همین 
تعداد وارد صحن مجلس شوند، کاندیدا شده و رقابت کنند و در 
نهایت کسی که رای بیشتری بیاورد رئیس مجلس خواهد شد. 

/باشگاه خبرنگاران

عارف عالیجناب سکوت بود
مهدی زاده: چرا با وجود تمــام ضعف ها و انتقاداتی که پیرامون 
عملکرد لیست امید مطرح شد سعی در اصلاح جبران امور نشد. 
محمد رضا عارف طی چند ســال حضورش در مجلس چند بار 
نطق پیش از دستور داشته است! کدام سخنرانی آتشین و نطق 
مانــدگار را در مجلس انجام داد. در کدام یک از نطق هایش از 
مشــکلات مردم سخن گفته است. چرا بعد از انتخابات مجلس 
ایــن طیف ارزیابی خود را در مورد انتخابات مجلس ارائه نداد و 
هیچ نظرخواهی نکرد که علت عدم موفقیت چه بوده. آنچه مهم 

است این که امید همچنان باقی است. / آرمان

اگر روزی مردم حکومت دیگری را خواستند، به قول امام، 
خواستشان باید محقق شود

عبــاس عبدی، فعال اصــلاح طلب گفت: آیت الله سیســتانی 
حکومت عراق را مشروع می داند که شیعه و سنی و غیرمسلمان 
در آن حضور دارند. کافی است رای چنین فق هایی ملاک اعتبار 
باشــد تا همین قانون اساسی، زمینه ســاز شکل گیری وضعیت 
دیگری شود. هر خواستی را باید از طریق سیاست اصلاح طلبی 
جلــو ببریم. حالا اگــر روزی مردم روشــی به جز سیاســت 

اصلاح طلبانه را در پیش گرفتند، ما اگر با آن ها موافق باشیم، به 
آن ها می پیوندیم. در غیر این صورت در خانه می نشینیم و مردم 

هم کار خودشان را انجام می دهند. /اعتماد
 

 واکنش ایران به خبر شکنجه اتباع افغانستانی
 توسط مرزبانی

عباس موسوی، سخنگوی وزارت امور خارجه درباره برخی اخبار 
مبنی بر دستگیری تعدادی از شهروندان افغانستانی در مرز های 
دو کشــور طی روز های اخیر اظهار داشت: در تماس نزدیک با 
مقامات افغانستانی هســتیم؛ هم مقامات ارضی و هم مقامات 
سیاســی و دیپلماتیک. این مســئله از ســوی مقامات مرزبانی 
ایران رد شــده و صحت ندارد، اما اینکه تعدادی از شــهروندان 
افغانســتانی جان خود را از دست دادند، ما هم ناراحت هستیم. 
وی با بیان اینکه تلاش برخی برای برهم زدن روابط دو کشور 
در منطقه اســت، تصریح کرد: ایران اقدامات دیپلماتیک خوبی 
را شــروع کرده تا وحدت ملی و دولت آشــتی در کابل شــکل 
بگیرد. این نوع اخبار به نوعی برای به حاشیه بردن تلاش های 
ایران اســت. شهروندان افغانستان همیشه برای ما محترم بوده 
و هســتند و توصیه می کنیم رسانه ها و مقامات دو کشور متوجه 
دسیسه ها باشــند و اعلام هم کردیم حداکثر همکاری را برای 

مشخص شدن حادثه خواهیم کرد.

پرونده نحوه جذب »حسین فریدون« در مقطع دکترا به قوه 
قضاییه رفت

نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جریان جلسه علنی امروز 
مجلس گزارش کمیســیون آموزش در مــورد موضوع پذیرش 
و نحوه جذب آقای حســین فریدون بــرای تحصیل در مقطع 
دکتری را بررســی کرده و در نهایت بــا اعمال ماده 234 آئین 
نامه داخلی مجلس شــورای اسلامی و ارجاع پرونده وی به قوه 
قضاییه موافقت کردند. سخنگوی کمیسیون آموزش و تحقیقات 
مجلس شــورای اســلامی متن گزارش تهیه شده در خصوص 
پذیرش و نحوه جذب آقای حســین فریدون برای تحصیل در 
مقطع دکتری را در جریان جلســه علنــی امروز مجلس قرائت 
کرد. در قسمت جمع بندی این گزارش آمده است که کمیسیون 
آموزش و تحقیقات و فناوری با بررســی تمامی مستندات قابل 
دسترسی و اســتماع اظهارات مسئولان ذی ربط اعلام می دارد 
در موضــوع ارجاعی در خصوص پذیــرش و نحوه جذب آقای 

حســین فریدون برای تحصیل در مقطع دکترا تخلفات و عدم 
رعایت شــئونات قانونی در موارد ذیل ثابت شــده و کمیسیون 
در صورت رای مثبت نمایندگان خواســتار ارسال پرونده به قوه 

قضاییه و مرجع ذی صلاح اداری است.

حمله کیهان به مصوبه انتخاباتی نمایندگان
کیهان نوشــت: علی ادیانی نماینده قائمشــهر می گوید پشت 
تریبون رفتــم و گفتم »این تذهبون؟« واقعــا مجلس دارد به 
کجا مــی رود؟! چه کاری دارد می کند، ببینید برخی از نظرات و 
کار ها متاثر از اتفاقات پیرامونی است، حالا مصوبه اخیر مجلس 
به اعتقــاد من متاثر از عدم اعتماد دوبــاره مردم به نمایندگان 
در مجلس دهم بــود. پس از اعلام نتایج انتخابات اســفندماه 
که ترکیب نماینــدگان مردم در مجلس یازدهم را مشــخص 
کرد اتفاق هــای قابل تاملی روی داده اســت. مجلس دهم با 
اکثریت طیف موســوم به اصلاح طلب و حامیان دولت تدبیر و 
امید ضعیف ترین مجلس در تاریخ چهل ساله جمهوری اسلامی 
ایران لقب گرفت. ضعف مجلس دهم و اتفاقات حاشــیه ای که 
بعضا به ســبب کار های برخی نمایندگان مجلس دهم روی داد 
شــورای نگهبان را مصمم تر کرد کــه در تایید صلاحیت افراد 
دقیقتر از همیشــه عمل کند. نکته جالب توجه این اســت که 
طیف منتقدان همیشگی نظارت شورای نگهبان در هنگامی که 
فیلم رفتار ناپسند یک نماینده در فضای مجازی دست به دست 
می شد همین را وســیله ای قرار می دادند تا به شورای نگهبان 
بتازند که چرا در تایید صلاحیت ها دقت بیشتری صورت نگرفته 
اســت؟! حالا پس از بررســی صلاحیت نامزد هــای انتخابات 
مجلس یازدهم دوباره این طیف دســت به کار شده اند که چرا 
شــورای نگهبان نظارت خود را بر افراد انجام می دهد. از طرفی 
عده ای دیگر که تایید صلاحیت شــدند، اما به ســبب عملکرد 
ضعیف این طیف در مجلس دهم مورد اعتماد دوباره مردم قرار 
نگرفتند. حالا این جماعت که ترکیبی از ردصلاحیت شدگان از 
سوی شورای نگهبان و مردم هستند به مصوبه های بی خاصیت 
برای انتقام گرفتــن روی آورده اند. یکی از نمود های عصبانیت 
از شــورای نگهبان و مردم مصوبه ای عجیب و غریب است که 
اخیرا برای به اصطلاح اصلاح قانون انتخابات با قید دو فوریت 
مطرح شد، آن هم در روزگاری که مردم درگیر مشکلات ناشی 

از شیوع کرونا هستند.
منبع: تابناک

اخراجی ها با مصوبه های بی خاصیت انتقام گرفتند/ طعنه یک روزنامه به نماینده ای که داعیه
 ریاست مجلس دارد/ حمله کیهان به مصوبه انتخاباتی نمایندگان

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی  
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی برابر 
رای شماره 1398603060120029۷9 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشــمر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم مرضیه دشتی فرزند مجید بشماره 
شناسنامه15۷88 صادر ه از کاشمر در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 11۷/13 متر مربع از پلاک 1099 فرعی از 3026 اصلی 
واقع در بخش یک حومه کاشمر به آدرس خیابان امام موسی صدر5 پلاک 18 خریداری از مالک رسمی آقای حسین نصیری ممر 
آبادی محرز گردیده اســت .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند ازتاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند 

.بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول :1399/2/1

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1399/2/16 
محمد  محمد زاده - رئیس ثبت اسناد و املاک کاشمر

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای 
شماره13981144060210009۷4هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی ملک بردسکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای علی روشنی فرزند احمد به شماره شناسنامه 4443صادره از 
بردسکن درششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 25/83متر مربع در قسمتی ازپلاک 38 فرعی از4- اصلی واقع درخراسان رضوی 
بخش 4 حوزه ثبت ملک بردسکن خریداری از مالک رسمی آقای حسن سلمی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/2/1 

 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/2/16
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد ســند رســمی . 
برابر رای شــماره139860306021000896 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رســمی مســتقر در واحد ثبتی ملک بردسکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم نجمه علی پور فرزند عبدالوهاب به شماره 
شناسنامه0890101620 صادره از بردسکن درششدانگ یکباب ساختمان به مساحت164/25 متر مربع قسمتی ازپلاک 131۷ فرعی 
از 4- اصلی واقع درخراسان رضوی بخش 4  حوزه ثبت ملک بردسکن خریداری از مالک رسمی آقای علی صاحبی محرز گردیده 
اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 

انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/2/1 

 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/2/16
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . 1ـ 
نظر به دستور مواد 1 و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20 و برابر رای 
شماره 1398603060130019۷4 مورخ 1398/10/1 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
گناباد تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم زهره ابراهیمیان فرزند محمد در ششدانگ یکباب منزل به مساحت 225/1۷متر 
مربع از پلاک  شماره313  فرعی از 4 اصلی واقع در اراضی نوقاب بخش یک حوزه ثبت ملک گناباد خریداری شده از خانم فاطمه 
مقدم پور مالک رسمی محرز گردیده است، لذا به موجب ماده 3 قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی / کثیرالانتشار در شهرها 
منتشــر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار 
اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و گواهی تقدیم و 
رســید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و 
گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد ک در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و 
در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره 

ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
 تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/2/1 . تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/2/16

سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ سرپرست ثبت اسناد و املاک گناباد

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد ســند رســمی . 1ـ نظر 
به دســتور مواد 1 و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد ســند رســمی مصوب 1390/9/20 و برابر رای شماره 
139860306013002263 مورخ1398/11/12 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک گناباد تصرفات 
مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای علی خاکستانی شهری فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت234 متر مربع از پلاک شماره  
594 فرعی از 118 اصلی واقع در اراضی بهاباد بخش یک حوزه ثبت ملک گناباد خریداری شده مع  الواسطه  از آقای علی انصاری شهری مالک 
رسمی محرز گردیده است، لذا به موجب ماده 3 قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه 
مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی / کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا 
در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو 
ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و گواهی تقدیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد ک در این صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.

 تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/2/1 . تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/2/16
سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ سرپرست ثبت اسناد و املاک گناباد

511/6هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  )0034و0035(
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی نظر به دستور مواد 1 
و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 املاک متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک 
قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلامعارض انان محرز و رای لازم صادر گردیده است جهت اطلاع 
عموم به شرح ذیل اگهی می گردد. املاک متقاضیان واقع در حوزه ثبتی نیشابور بخش 2 پلاک 235 اصلی1- آقای علی کاوسی نیا فرزند علی 
اکبر نسبت به ششدانگ یکباب محوطه مشتمل بر بنا به مساحت 200 متر مربع واقع در اراضی زینل بیک خریداری از مالک رسمی آقای صادق 
زراعتی برابر رای شماره 139960306005000034  2- آقای محمد حضرتی فرزند عزیزاله نسبت به ششدانگ یکباب محوطه مشتمل بر بنا 
به مساحت 236 متر مربع واقع در اراضی زینل بیک خریداری از مالک رسمی آقای صادق زراعتی برابر رای شماره 139960306005000035.
لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت 
به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها منتشرو در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به 
آرای اعلام شــده اعتراض داشــته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل نماید وگواهی تقدیم دادخواســت را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی 
دادگاه است و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند 
اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست بدیهی است برابر ماده 13 ائین 
نامه مذکور در مورد قسمتی از املاکی که قبلا اظهارنامه ثبتی پذیرفته نشده واحد ثبتی با رای هیات پس از تنظیم اظهارنامه حاوی تحدید حدود 
مراتب را در اولین اگهی نوبتی و تحدید حدود بصورت همزمان به اطلاع عموم می رســاند و نســبت به املاک در جریان و فاقد سابقه تحدید 
حدود واحد ثبتی اگهی تحدید حدود را بصورت اختصاصی منتشر می نماید. تاریخ انتشار نوبت اول 99/02/01 تاریخ انتشار نوبت دوم 99/02/16   

علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور
511/8هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  )0038(

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی نظر به دستور مواد 1 
و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 و برابر رای شماره 139960306005000038 
مورخ 99/01/09  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی نیشــابور تصرفات مالکانه و بلامعارض اقای براتعلی جلال 
آبادی فرزند عید محمد  نســبت به ششــدانگ یکباب ساختمان به مســاحت 100/86 مترمربع از پلاک شماره 512 فرعی از 3 اصلی واقع در 
اراضی ده جیلوگر بخش 12 حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی خانم فاطمه سلطان بداغی محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 
3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 
روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشــار در شــهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل 
وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 
محل نماید و گواهی تقدیم دادخواســت را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه 
اســت و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره 
ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول 99/02/01 

تاریخ انتشار نوبت دوم 99/02/16   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

511/9هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  )0048(
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی نظر به دستور مواد 1 
و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 و برابر رای شماره 139960306005000048 
مورخ 99/01/10  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی نیشــابور تصرفات مالکانه و بلامعارض اقای محمد ابراهیم 
اقبالی  فرزند رسول نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 120/54 مترمربع از پلاک شماره 23 فرعی از 11  اصلی واقع در اراضی 
گذر چهارباغ  بخش 12 حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی آقای محمد کاظم بلالی فرزند محمد اسماعیل  محرز گردیده است.
لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت 
به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم 
قطعی دادگاه است و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل رذا ارائه 
نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول 

99/02/01 تاریخ انتشار نوبت دوم 99/02/16   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

511/10هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  )0049(
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی نظر به 
دســتور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 و برابر رای شماره 
139960306005000049 مورخ 99/01/10  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه 
و بلامعارض اقای اســمعیل سلیمانیان فرزند  محمد  علی نسبت به ششــدانگ یکباب ساختمان به مساحت 89 مترمربع از پلاک 
شــماره 21 فرعی از 52 اصلی واقع در اراضی زین آباد بخش 12 حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی آقای علی اکبر 
رافعی  محرز گردیده اســت.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 
ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ 
الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل 
تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل 
نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید 
و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول 99/02/01 تاریخ انتشار نوبت دوم 99/02/16   

علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور
511/11هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  )0050(

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی نظر به 
دســتور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 و برابر رای شماره 
139960306005000050 مورخ 99/01/10  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه 
و بلامعارض اقای مهدی عرب پور  فرزند عبداله   نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 133/4۷ مترمربع از پلاک شماره 
229 اصلی واقع در اراضی بیرم آباد بخش 2حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی آقای غلامرضا دانشور  محرز گردیده 
است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این 
اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو 
ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این 
صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول 99/02/01 تاریخ انتشار نوبت دوم 99/02/16   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

511/12هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  )6771(
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی نظر به 
دســتور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 و برابر رای شماره 
139860306005006۷۷1 مورخ 98/10/24  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه 
و بلامعارض اقای محمد مالدار فرزند محمدکاظم  نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۷16/26 مترمربع از پلاک شماره 
130 اصلی واقع در مزرعه و قنات صدرآباد بخش 2 حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی آقای محمد کاظم مالدار محرز 
گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه 
این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل 
تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در 
این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول 99/02/01 تاریخ انتشار نوبت دوم 99/02/16   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

511/7هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  )0036و0037(
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی نظر به 
دســتور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 املاک متقاضیانی 
که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلامعارض انان محرز و 
رای لازم صادر گردیده است جهت اطلاع عموم به شرح ذیل اگهی می گردد. املاک متقاضایان واقع در حوزه ثبتی نیشابور بخش 
2 پلاک 235 اصلی1- آقای محمد حسین سوقندی فرزند علی اکبر نسبت به ششدانگ یکباب محوطه مشتمل بر بنا به مساحت 
243/1۷ متر مربع واقع در اراضی زینل بیک خریداری از مالک رسمی خانم بی بی قمر مطلبی فرزند میرزا محمود برابر رای شماره 
139960306005000036  2- آقای ابوالفضل سوقندی فرزند رمضان نسبت به ششدانگ یکباب محوطه مشتمل بر بنا به مساحت 
248/42 متر مربع واقع در اراضی زینل بیک خریداری از مالک رسمی خانم بی بی قمر مطلبی فرزند میرزا محمود برابر رای شماره 
13996030600500003۷. لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 
ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها منتشرو در روستاها رای 
هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها 
از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.معترض باید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید وگواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت 
محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی 
واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می 
نماید و صدور ســند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیســت بدیهی است برابر ماده 13 ائین نامه مذکور در مورد قسمتی از 
املاکی که قبلا اظهارنامه ثبتی پذیرفته نشده واحد ثبتی با رای هیات پس از تنظیم اظهارنامه حاوی تحدید حدود مراتب را در اولین 
اگهی نوبتی و تحدید حدود بصورت همزمان به اطلاع عموم می رساند و نسبت به املاک در جریان و فاقد سابقه تحدید حدود واحد 
ثبتی اگهی تحدید حدود را بصورت اختصاصی منتشر می نماید. تاریخ انتشار نوبت اول 99/02/01 تاریخ انتشار نوبت دوم 99/02/16   

علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور


